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Veškeré naplánované kulturní a sportovní
akce se budou konat v souladu s epidemiologic-
kou situací a opatřeními Vlády ČR, případné
změny budou zveřejněny na webových strán-
kách obce, sociálních sítích a vyhlášeny obec-
ním rozhlasem.

Červen

20. 6. 2020 - Festival dechových hudeb
– ZRUŠEN

27. 6. 2020 - 21. ročník turnaje v malé kopané
„O pohár starostky Jílovice“
8.00 hodin - Jílovice - hřiště u vodárny
výkop v 9.00 hodin
občerstvení zajištěno
registrace týmů - Jana Káplová
tel. 725 845 344

Červenec

3. 7. 2020 - Venkovní zábava
- 19.00 hodin - Kramolín, hrají Bahňáci

4. 7. 2020 - Pivní slavnost k pátému výročí
otevření pivovaru Jílovice
- 13.00 hodin - areál pivovaru

posezení u piva s hudbou
- hraje Hesperos Rock

18. 7. 2020 - Pytlácký flám
- 14.00 hodin - hřiště Šalmanovice
soutěžní odpoledne pro děti a přátelé
myslivosti, zvěřinové speciality
večerní posezení s hudbou
- Regionální kapela

24. 7. 2020 - Pouťová zábava
- 20.00 hodin - Jílovice Kuželna
hraje: kapela Zaživa,
předkapela - The Pilous

25. 7. 2020 - Pouťový fotbálek
- 14.00 hodin - hřiště Šalmanovice

25. 7. 2020 - Posezení s country hudbou
-  20.00 hodin - Jílovice Kuželna
hraje: Country rebels CB

25. 7. 2020 - Pouťový ohňostroj
-  22.00 hodin - Jílovice náves

26. 7. 2020 - Pouťové posezení při dechovce
- 10.00 - 16.00 hodin - Jílovice Kuželna
hraje: Kramolínka

Srpen
1. 8. 2020 - Rybářské závody

- 7.00 hodin - Kramolín - návesní rybník
registrace 7.00 hodin
rybaření na dvou rybnících
Kramolínský trojboj
bohaté občerstvení

1. 8. 2020 - Minifestival Sněžení
- 17.00 hodin - Jílovice kuželna
(hostinec u Tomášků)
výtvarno hudebně divadelní festival volně
navazující na mši svatou u starobylé ikony
v lese

8. 8. 2020 - Lipnické slavnosti
- 13.00 hodin mše svatá v místní kapličce
- 14.00 hodin - náves Lipnice, hrají: Flamendři

14. 8. 2020 - Dechovkový minifestival
- 19.00 hodin - Kramolín
POZOR ZMĚNA TERMÍNU
hrají: Kramolínka, Flamendři, Flámovanka
a další dechovkové kapely

22. 8. 2020 - Hasičská soutěž
„O pohár starostky obce“
- 13.00 hodin - Jílovice - hřiště u vodárny
soutěž v požárním útoku SDH

29. 8. 2020 - Srandanohec Jílovice
- 8.00 hodin - Jílovice Kuželna
nohejbalový turnaj dvojic
přihlášky na tel. 725 845 344 - Jana Káplová

Září
12. 9. 2020 - 9. jihočeské Dvojkolodění

- Jílovice Veska
soutěž dvojic v jízdě na dvojkole, kanoi
a v kombinovaném běhu s koloběžkou
registrace závodníků 9.00-10.00 hodin
doprovodný program: skákací hrad pro děti,
nafukovací horolezecká stěna
občerstvení zajištěno

12. 9. 2020 – Pouť v Kramolíně
- 13.00 hodin - mše svatá u místní kapličky
- 15.00 hodin - Kramolínský hasičský sranda-
mač ke 120. výročí trvání sboru
- 19 hodin - večerní venkovní zábava

19. 9. 2020 – Podzimní ukliďme Česko

26. 9. 2020 - 4. ročník sportovního klání
- WOLFCAMP
13.00 hodin - jílovické nádraží
startovné: 200,- Kč/os., tel. 773 102 706
pořádají manželé
Dana a Renda Freudenschusovi
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SLOVO STAROSTKY

Vážení občané Jílovicka,

tentokrát bych chtěla ve svém příspěvku shrnout
pár postřehů z „doby koronavirové“. Stáli jsme
před zcela novou situací, kterou bylo nutné bez-
odkladně řešit. V tomto ohledu Vláda ČR neza-
váhala, a ač často jednala chaoticky, díky rych-
le přijatým opatřením se podařilo pandemii
dostat pod kontrolu. Co už se tolik nepovedlo,
bylo zajištění ochranných pomůcek. V tomto
ohledu budí nedůvěru nákupy od pochybných fi-
rem a čínských dodavatelů a vyvstává otázka,
proč nebyly osloveny například české textilní
firmy. Naštěstí naši občané nelenili a postarali
se sami. Na tomto místě bych chtěla vyjádřit vel-
ké poděkování všem, kteří se zapojili do šití rou-
šek a jako dobrovolníci zajišťovali nákupy pro
potřebné. I v naší obci jsme využili šikovné
švadlenky, díky nimž jsme zajistili roušky pro
místní občany, které jsou na obecním úřadě stá-
le k dispozici. Hasiči SDH ochotně přijali naši
prosbu o pomoc při zajišťování základních ži-
votních potřeb, zejména pro naše seniory a spo-
lupráce s nimi fungovala na jedničku. Také
bych chtěla poděkovat občanům Jílovicka, kteří
se vesměs chovali ukázněně a zodpovědně. Po-
děkování rovněž patří Jihočeskému kraji, který
připravil projekt KPZ (krajská pomoc zranitel-
ným). V rámci tohoto projektu jsme dostali 22
balíčků s ochrannými pomůckami pro ty nejzra-
nitelnější, lidi nemocné, staré a ohrožené. Ba-
líčky jsme předali prostřednictvím ordinace
MUDr. Věnceslava Černého, kde byla rovněž
zajištěna potřebná administrace projektu. I sem
tedy směřuji velké díky.

Čím nás vláda zásobovala dostatečně, bylo
velké množství nařízení a omezení, která při-
cházela často opakovaně a z různých zdrojů.
Snažili jsme se zajistit informovanost občanů,
ale věřím, že orientace v té záplavě předpisů by-
la velmi náročná.

Další oblastí, ve které nám krize způsobila
problémy, je vzdělávání dětí. To mohu potvrdit
z vlastní zkušenosti. Zejména děti prvního stup-
ně školní docházky vyžadují při učení velkou
míru asistence dospělých. Ačkoli spolupráce
s našimi učiteli a zadávání učiva online formou
fungovalo dobře, přesto bylo v posledních týd-
nech domácí výuky velmi těžké děti motivovat
k plnění zadaných úkolů. Obzvláště pokud se
člověk snažil suplovat funkci učitele až po pra-
covní době, kdy se soustředěnost dětí výrazně
snižuje. Za sebe musím říci, že jsem netrpělivě
odpočítávala každý den do opětovného zahájení
provozu naší školy. Snad i děti si nyní budou ví-
ce vážit možnosti vzdělávat se v kolektivu svých
vrstevníků. I když se najdou jistě i tací, kterým
nový způsob výuky vyhovoval nebo vyhovuje.

Co nás z pozice obce také nepříjemně zasáh-
ne, jsou celkové kumulativní dopady vládních
opatření, která dle SMS ČR (Sdružení místních
samospráv) už přesahují 20 mld. Kč jen pro ob-
ce a města (dalších 7 mld. Kč pro kraje) a mo-
hou dosáhnout i 25 mld. Kč. K danému je nutné
připočíst předpokládaný propad ve sdílených
daních cca -40 mld. Kč oproti vládní predikci
na r. 2020. Při takto výrazných dopadech na
rozpočty samospráv je jednoznačně nutné, aby
samosprávy požadovaly zákonný jednorázový
příspěvek od státu do svých rozpočtů, o němž
bude SMS ČR jednat se zákonodárci. Na den

očekávaného finálního hlasování Poslanecké
sněmovny pak SMS ČR hodlá svolat podporují-
cí shromáždění starostů do Prahy. Je totiž kraj-
ně nereálné udržet naplánované investice s oh-
ledem na negativní zásahy státu do příjmů sa-
mospráv a reálnou hrozbu až 25% poklesu u
sdílených daní a podle našeho pevného pře-
svědčení již nastal čas se razantně ozvat. Menší
města, obce a strukturálně postižené regiony
pocítí dopady krize nejcitelněji, rozhodně však
na svých účtech nedisponují výraznými přebyt-
ky hospodaření, jak se často zavádějícím způso-
bem uvádí. Bez pomoci státu za této situace hro-
zí zastavení prakticky všech samosprávných in-
vestic (čerpáno z dopisu SMS ČR). V naší obci
se zatím snažíme naplánované investice a pro-
jekty udržet, ale až příští měsíce ukáží, zda to
bude reálné.

Pandemie vstoupila do našich životů také
v podobě omezení sociálních kontaktů s jinými
lidmi, a protože člověk je tvor společenský, byl
to zásah velmi citelný. Museli jsme zrušit celou
řadu akcí, při kterých se společně setkáváme, a
na které jsme se těšili. Mezi ně patří i Festival
dechových hudeb. Co jsme se ale rozhodli v ka-
lendáři kulturních akcí ponechat, je Jílovická
pouť a to včetně atrakcí. Snad nám bude přát
počasí a akce se povede ke spokojenosti všech
zúčastněných.

Závěrem přeji všem hodně zdraví, což zní ja-
ko klišé, ale obzvláště v kontextu dnešní doby to-
to přání opět nabývá svou ryzí podstatu. Na-
učme se být vděční za to, co máme, radujme se
z maličkostí a těšme se z přítomnosti svých nej-
bližších. Krásné léto.

Ing. Lucie Beránková

Jednání ze dne 26. února 2020

n Podání žádosti o dotaci z podprogramu MF
298D2280 – Podpora rozvoje a obnovy mate-
riálně technické základny regionálního škol-
ství v působnosti obcí. Dotace je určena mimo
jiné i na výstavbu nových kapacit základních a
mateřských škol v majetku v působnosti obcí
do 3000 obyvatel. Minimální výše spoluúčasti
je 10 % z celkových nákladů akce. Dále schvá-
leno spolufinancování tohoto investičního zá-
měru z rozpočtu obce.

n Schválení výběrové a hodnotící komise pro
projekt „Změna stavby ZŠ a MŠ Jílovice“ ve
složení: Ing. Lucie Beránková, Ing. Radek
Hajna, Ing. Jiří Witzany, Mgr. Jana Školková,
Helena Kyselová. Náhradníci: Bc. Ladislav
Koranda, Lubomír Brůžek DiS., František Frá-
ně, Stanislav Hadač, Štěpán Král.

n Pověření organizací výběrového řízení pro
projekt „Změna stavby ZŠ a MŠ Jílovice“ fir-
mu Stavební poradna, spol. s.r.o. České Budě-
jovice.

n Schválení výběrové a hodnotící komise ve slo-
žení: Ing. Lucie Beránková, Ing. Jiří Witzany,
Helena Kyselová, Ing. Petra Mejdrechová, Jo-
sef Witzany. Náhradníci: Bc. Ladislav Koran-
da, Lubomír Brůžek DiS., František Fráně,

Stanislav Hadač, Štěpán Král pro projekt „Ob-
nova ZŠ a MŠ Jílovice“ – výměna osvětlení.

n Výběr dodavatele pro řešení akustiky v ZŠ a
MŠ Jílovice v rámci projektu „Obnova ZŠ a
MŠ Jílovice“. Při přípravě žádosti o dotaci
s námi spolupracovala firma Acoustic solution
s.r.o., která následně na náklady školy proved-
la odhlučnění školní jídelny. Vzhledem k vý-
borným zkušenostem s touto firmou zastupi-
telstvo zadalo řešení akustiky v ZŠ a MŠ Jílo-
vice přímo této firmě, což umožňuje Směrnice
k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu
č. 1/2019.

n Firma Česká vodohospodářská s.r.o., provede
realizaci výběrového řízení na dodavatele pro
projekt „Nákup stroje k údržbě veřejného pro-
stranství obce Jílovice“ za cenu 15 000,- Kč
bez DPH a zároveň pověřuje starostku podpi-
sem příkazní smlouvy a plné moci pro tuto
akci.

n Jmenování komise pro otevírání obálek, po-
souzení a hodnocení nabídek pro akci „Nákup
stroje k údržbě veřejného prostranství obce Jí-
lovice“ ve složení: Ing. Lucie Beránková, Ing.
Jiří Witzany, Bc. Ladislav Koranda, Ing. Miro-
slav Zeman, Josef Witzany. Náhradníci: Mgr.
Jana Školková, Václav Mejdrech, Štěpán Král,
Stanislav Hadač, František Fráně. Dále zastu-

pitelstvo obce schvaluje, že do výběrového ří-
zení budou osloveny tyto firmy: AGROTEC
a.s., Hustopeče, IČ: 00544957, KVARTO
spol. s r.o., Dynín, IČ: 48951749, Ing. Bohu-
mil Martínek, Zvole 67, IČ: 88365271, Hod-
nocení nabídek proběhne 25. 3. 2020 od 17:00
hod.

n Prodej štěpkovače. V současné době i výhle-
dově je pro obec tento stroj zbytečný, neboť
štěpku, kterou produkuje, není možné bez ob-
tíží používat ve školním kotli. Zůstávají tam
příliš dlouhé klacíky, které je nutno následně
přebírat, což znesnadňuje práci topiče a tento
stav se nezlepšil ani po výměně nožů. Kupní
cena štěpkovače byla 105 000,- Kč bez DPH a
tuto cenu bude obec požadovat pro prodej jako
minimální.

n Prodloužení kanalizace na pozemek p.č.
1338/5 v k.ú. Jílovice u Trhových Svinů. Ka-
nalizační vedení včetně projektové dokumen-
tace bude hrazeno ze soukromých zdrojů tak,
aby Obci Jílovice nevznikly žádné náklady.
Uložení je naplánováno v délce cca 100 m po
pozemku Obce Jílovice p.č. 1757/2 v k.ú. Jílo-
vice u T. Svinů podél asfaltové komunikace a
následně bude přecházet na pozemek žadatele
p.č. 1338/5 v k.ú. Jílovice u T. Svinů. Před ko-

pokračování na str. 3
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laudací a předáním nového kanalizačního ve-
dení do užívání obce bude zřízeno věcné bře-
meno na pozemku p.č. 1338/5 v k.ú. Jílovice u
T. Svinů tak, aby byl zajištěn přístup k vedení
kanalizačního systému.

n Zrušení předkupního práva pro Obec Jílovice
k pozemku p.č. 1384/28 v k.ú. Jílovice u Trho-
vých Svinů. Žadatel odkoupil od Obce Jílovice
v roce 2004 pozemek určený k zástavbě.
Smluvně bylo rovněž stanoveno předkupní
právo pro Obec Jílovice, kterým chtěla Obec
Jílovice zajistit, aby na pozemku skutečně pos-
tavil dům určený k trvalému bydlení. Rodinný
dům byl zkolaudován v loňském roce, tudíž
předkupní právo postrádá svůj smysl.

n Majetkoprávní vypořádání pozemků mezi Ji-
hočeským krajem a Obcí Jílovice. Převážně se
jedná o pozemky okolo cest III. třídy. Obec
souhlasí s vypořádáním pod podmínkou, že ze
seznamu pozemků ve vlastnictví Obce Jílovice
bude vyjmut pozemek p. č. 1703/28 v k.ú. Jílo-
vice u Trhových Svinů, který je součástí návsi
a obec by ho v budoucnu zahrnula do revitali-
zace návesního prostoru. Ze seznamu poze-
mků ve vlastnictví Jihočeského kraje nemáme
zájem o část pozemku p. č. 1382/1 v k. ú. Šal-
manovice.

n Prodej pozemků:
A) Schválen prodej pozemku p.č. 1291/14 o
výměře 64 m2 v k. ú. Vlachnovice za cenu
105,- Kč/m2 jedinému zájemci.
B) Schválen prodej pozemku p.č. 1916/57 o
výměře 210 m2 v k. ú. Lipnice u Kojákovic za
cenu 358,644 Kč/m2 plus DPH v zákonné výši
jedinému zájemci.
C) Schválen prodej pozemku p.č. 1001/17 o
výměře 123 m2 v k. ú. Jílovice u Trhových Svi-
nů za cenu 149,4108 Kč/m2 plus DPH v zákon-
né výši prvnímu zájemci.
D) Zveřejnění pozemku p.č. 42/1 a části poze-
mku p.č. 1703/28 v k.ú. Jílovice u Trhových
Svinů dle GP č. 726-182/2018 k prodeji.

n Uzavření Smlouvy o zřízení věcného břeme-
ne č.: CB-014330043240/001 v návaznosti na
dokončení stavby s názvem „Jílovice,
K 920/9 – kabel NN“. Jednorázová náhrada
za zřízení věcného břemene se sjednává ve
výši 7 000,- Kč bez DPH.

n Schválení Smlouvy o zřízení věcného břeme-
ne – služebnosti inženýrské sítě s TJ Jílovice.
Jedná se o prostor hřiště na Kuželně v rozsahu
stanoveném GP č. 750-561/2019, kde byl po-
ložen kabel veřejného osvětlení a také přive-
den kabel NN k podiu.

n Fotovoltaická elektrárna Kramolín. Společ-
nost ZULANTA s.r.o., právní nástupce spo-
lečnosti JIHOČESKÁ EKO-ENERGETIKA
s.r.o., navrhuje úpravu smlouvy o závazku
uzavřené 20.8.2009 mezi Obcí Jílovice a spo-
lečností JIHOČESKÁ EKO-ENERGETIKA
s.r.o. Tato smlouva, podle které se JIHO-
ČESKÁ EKO-ENERGETIKA s.r.o. zavázala,
že bude po celou dobu životnosti elektrárny
pravidelně ročně převádět 300 000,- Kč na
účet obce, jako náhradu za omezení životního
prostředí v místech, kde bude uvedená elekt-
rárna fungovat, je dle právního posouzení spo-
lečnosti ZULANTA s.r.o. s vysokou pravdě-
podobností neplatná pro rozpor se zákonem
podle § 39 OZ-1964. Společnost nechce jít
s obcí do sporu a preferují dohodu. Zaslali ná-

vrh dohody o ukončení závazku ze smlouvy a
návrh nové darovací smlouvy od roku 2020.
Zastupitelstvo žádá o vypracování vlastního
právního posouzení a na základě toho postupo-
vat dále.

n Finanční příspěvek ve výši 8 000,- Kč pro Čes-
ký svaz včelařů, z.s., ZO Mladošovice. Ve
spolku jsou včelaři z Vlachnovic a z Kojáko-
vic. Příspěvek bude použit převážně na zajiště-
ní realizace 12. ročníku Medového dne.

n Poskytnutí daru pro Hospic sv. Jana N. Neu-
manna, o. p. s. Finanční podpora poslouží k za-
jištění a ke zkvalitnění péče o nevyléčitelně
nemocné a umírající pacienty a osoby s Alzhe-
imerovou demencí. Hospic je jediným v Jiho-
českém kraji a kvalitní péči poskytuje jen díky
pomoci příznivců hospicové myšlenky. Poža-
dovaná výše daru je 6 000,- Kč, kterou zastupi-
telstvo obce poskytlo.

n Neschválení účasti na preventivní akci pro děti
– omalovánky Bezpečně na silnici.

n Schválení Zprávy o uplatňování územního
plánu Jílovice za období leden 2016 – leden
2020, jejíž návrh byl po dobu 30 dnů vyvěšen
na úřední desce MÚ Trhové Sviny a na úřední
desce Obecního úřadu Jílovice.

n Zastupitelé vzali na vědomí setkání starostky
se zástupcem firmy JRK Česká republika s.r.o.
ohledně odpadového hospodářství. Firma mi-
mo jiné nabízí evidenční software Econit, kte-
rý je doplňkem transparentního systému třídě-
ní v režimu Door-to-Door, to znamená řešení
separace papíru a plastu od domu. „Jednali
jsme o možnosti zapojení obce do dotační vý-
zvy na pořízení sběrných nádob. Dále jsme
probírali možné řešení 1100 l nádob ve spojení
s gravitačním zámkem pro sběrné místo ve
Vlachnovicích. Toto řešení umožňuje přístup
do nádoby jen těm, kteří mají klíček“, infor-
movala starostka. Nádoba 1100 l značky Sulo,
vyrobená z prvoplastu, stojí 5 150,- Kč/ks a
gravitační zámek k tomu je za 990,- Kč/ks
(ceny bez DPH). Firma také řeší vybavení i
evidenční Hardware a Software pro sběrné
dvory.

Jednání ze dne 29. dubna 2020
n Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření

za rok 2019. Při přezkoumání hospodaření ob-
ce za rok 2019 podle § 2 a § 3 zákona č. 420/
2004 Sb. nebyly zjištěny chyby a nedostatky.

n Vyhláška o spádovosti Mateřské školy Jílovi-
ce vytvořena kvůli přednostnímu právu na
umisťování dětí s místem trvalého pobytu v ob-
ci. Spádové obce jsou Jílovice, Jílovice nádra-
ží, Šalmanovice, Lipnice, Kramolín, Kojáko-
vice, Vlachnovice a osady Jiterní Ves, Nepo-
muk.

n Náhradní svoz velkoobjemového odpadu,
pneumatik a elektra. V určený den budou při-
staveny kontejnery, které budou večer odveze-
ny. Obec zajistí osoby, které budou na svozo-
vém místě organizovat nakládání odpadu a za-
jišťovat udržování pořádku.

n Schválena oprava Kovářů rybníka v Lipnici,
p.č. 96 v k.ú. Lipnice u Kojákovic s tím, že bu-
dou zajištěny tři cenové nabídky a konečný vý-
běr zhotovitele dle nejnižší nabídkové ceny
provede Rada obce Jílovice.

n Zaokrouhlení cen prodávaných pozemků tak-
to: V případě, že zjištěná cena nebo obvyklá
cena za m2 dle znaleckého posudku bude sta-

novena s desetinnými místy, provede se mate-
matické zaokrouhlení na celé číslo.

n Majetkoprávní vypořádání místní komunikace
ve Vlachnovicích. Odkoupení pozemku p. č.
1291/16 v k. ú. Vlachnovice o výměře 61 m2 za
zjištěnou cenu 108,9 Kč/m2 dle znaleckého po-
sudku.

n Pozastavení a přezkoumání záměru prodat po-
zemek p.č. 530/5 v k.ú. Kramolín u Kojákovic.
Důvodem je skutečnost, že v současnosti parc.
č. 530/5 v k.ú. Kramolín u Kojákovic přiléhá
svou východní částí až ke štítu rodinného do-
mu na st. č. 38/1 (grafická příloha žádosti je
nyní v rozporu se stavem operátu KN). Nejpr-
ve je třeba východní část parc. st. č. 38/1 oddě-
lit GP tak, aby nedošlo v budoucnu k vytvoření
konfliktních situací. Poté bude znovu zveřej-
něn záměr prodeje.

n Žádosti o koupi pozemků:
A) Zamítnutí žádosti o odkoupení pozemků
p.č. 530/5, 111/60, 527/164 v k.ú. Kramolín u
Kojákovic, neboť byl pozastaven záměr prodat
pozemek p.č. 530/5 v k.ú. Kramolín u Kojáko-
vic, dokud nebude oddělena východní část parc.
st. č. 38/1 pomocí GP, aby nedošlo v budoucnu
k vytvoření konfliktních situací. Je pozastaven
i prodej současně zveřejněných pozemků.
B) Zamítnutí žádosti o odkoupení pozemku
p. č. 977/2 v k. ú. Kramolín u Kojákovic a po-
nechat stávající pronájem.
C) Neschválení zveřejnění pozemku p.č.
193/15 v k. ú. Jílovice u Trhových Svinů k pro-
deji. Obec nebude prodávat celý pozemek. Ža-
datel do příštího zasedání zastupitelstva při-
praví návrh, o jakou část pozemku má zájem a
navrhne způsob připojení pozemku na inže-
nýrské sítě. Dále je nutné vzít v úvahu příjez-
dovou cestu na pozemek p. č. 216 v k. ú. Jílovi-
ce u Trhových Svinů, která není ve vlastnictví
obce.

n Prodej pozemků:
A) Schválen prodej pozemku p.č. 42/1 o vý-
měře 24 m2 a části pozemku p.č. 1703/28 o vý-
měře 40 m2 v k.ú. Jílovice u T.S. za cenu 290,-
Kč/m2 jediným zájemcům.
B) Na základě zveřejnění prodeje pozemku
p. č. 1798/2 v k. ú. Kojákovice (pozemek byl
dle GP rozdělen na dvě poloviny o výměře 207
a 103 m2) zveřejnění na úřední desce obce od
18.2.2020 do 5. 3. 2020, aby mohlo dojít k od-
koupení obecních pozemků v soukromých za-
hradách. Dne 4. 3. 2020 přijala Obec Jílovice
upozornění na skutečnost, že se jedná o přístu-
povou komunikaci k pozemkům č. 650/1 a
662/5. Z pohledu upozorňující osoby je ne-
zbytné na prodávané pozemky nejprve zřídit
věcná břemena chůze a jízdy, další možností je
výkup či výměna pozemků a zřízení komuni-
kace v jiných místech. Pokud by se s navrho-
vanými řešeními zastupitelstvo neztotožnilo,
vyjadřuje svůj záměr pozemky koupit. Zastu-
pitelstvo pověřuje starostku zajištěním právní-
ho náhledu na danou věc a navrhuje prodej
prozatím odložit.

n Jednání s katastrálním úřadem ohledně chybně
zapsaného rozdělení a vlastnických práv k po-
zemku p.č. 527/18 v k.ú. Kramolín u Kojáko-
vic – pozůstalost po panu Zdeňku Petrovi,
Kramolín 53. Toto jednání bude zahájeno na
základě osobní schůzky se zástupcem dědiců
zemřelého pana Zdeňka Petra, který přinesl
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listiny dokládající chybně zapsané rozdělení a
vlastnická práva k pozemku p.č. 527/18 v k.ú.
Kramolín u Kojákovic.

n Výběrové řízení na pracovní pozici „referent
OÚ“ – zástup za mateřskou a rodičovskou do-
volenou. Výběrového řízení proběhne 20. 5.
2020. Výběrová komise ve složení: Ing. Lucie
Beránková, Ing. Jiří Witzany, Ing. Petra Mej-
drechová, Helena Kyselová, Stanislav Hadač.

n Zapojení do projektu SMOJK na pořízení
kompostérů s dotací 85 %, pokud na základě
ankety bude projeven dostatečný zájem obča-
nů. Obec Jílovice uhradí 15 % spoluúčast, kte-
rou následně přefakturuje občanům.

n O připojení na vodovodní řad požádali majite-
lé nemovitostí č.p. 1 a č.p. 2 Nepomuk. Důvo-
dem jsou negativní dopady sucha a nedostatek
podzemní vody ve studnách a vrtu. Vzhledem
k finanční náročnosti vybudování vodovodu a
malému počtu připojených obyvatel zastupi-
telstvo obce navrhuje žadatelům, aby přípojku
zřídili do 20 m od konce vodovodního řadu
v Nepomuku, kde bude šachta osazena dvěma
vodoměry a dále vodu do svých nemovitostí
dovést svépomocí.

n Veřejná výzva – příjem brigádníků pro úklid
veřejného prostranství v letních měsících. Od-
měna bude stanovena na 100,- Kč/h.

n Stanovení paušálního množství dodané pitné
vody či odvedené odpadní vody u novostaveb
rodinných domů. Jelikož příloha č. 12 vyhláš-
ky č. 428/2001 Sb., kterou se provádí zákon
č. 274/2001 Sb. o vodovodech a kanalizacích,
nestanoví způsob určení paušálního množství
dodané pitné vody či odvedené odpadní vody u
novostaveb rodinných domů, bude v obci Jílo-
vice a přidružených částech výše ročního od-
běru pitné vody či produkovaných odpadních
vod stanovována dle návrhu Ing. Radka Máry,
který vytvořil odborný odhad spotřeby vody
dle technologie výstavby. S odběratelem bude
podepsána smlouva.

n Sjednání dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo ze dne
16. 8. 2019 s EUROVIA CS, a. s., která reali-
zuje opravu komunikace v Jílovicích na „Vrš-
ku“.

n Výběrové řízení pro projekt „Jílovice – rekon-
strukce kanalizace“. Jedná se o kanalizaci ve-
doucí přes Kuželnu. Bylo požádáno o dotaci
z grantu JčK. Organizací výběrového řízení
pro tento projekt byl pověřen Petr Heidinger.
Komise schválena pro otevírání obálek, po-
souzení a hodnocení nabídek pro tuto akci ve
složení: Ing. Lucie Beránková, Ing. Jiří Witza-
ny, Lubomír Brůžek DiS., Ing. Radek Hajna a
Bc. Ladislav Koranda.

n Schválení výběrové a hodnotící komise pro
projekt „Jílovice – náhradní zdroj vody - vrt
HV - 2“. Komisi pro otevírání obálek, posou-
zení a hodnocení nabídek pro tuto akci ve slo-
žení: Ing. Lucie Beránková, Ing. Jiří Witzany,
Ing. Kamil Rucký, Stanislav Hadač, Ing. Miro-
slav Zeman. Do výběrového řízení budou os-
loveny tyto firmy: Stavební geologie – Geo-
průzkum s.r.o., IČ: 15769976, GIS – Geoin-
dustry s.r.o., IČ: 49196375, Vodní zdroje, a.s.
RNDr. Ivo Černý, IČ: 45274428.

n Investiční dotace pro jednotky SDH obcí Mi-
nisterstva vnitra – pořízení nové CAS. Hasiči
JPO III Jílovice navrhují začít sbírat body
v dotačním programu na pořízení cisternové

automobilové stříkačky. Dotace může dosáh-
nout maximálně 2,5 mil. Kč a k tomu se žádá
dotace Jihočeského kraje. Za každý rok podání
žádosti o dotaci sbírají hasičské sbory body,
takže naše žádost by mohla uspět zhruba v ho-
rizontu pěti let.

Úplný zápis z jednání zastupitelstva je umístěn
na webových stránkách obce www.obecjilovi-
ce.cz v sekci – úřední deska, archiv.

Kdo z vás jste se pohybovali v poslední době ve
Vesce, jistě jste si všimli, že byla dokončena
oprava komunikace „Na Vršku“. Vyskytly se
zde problematické úseky, které se snad povedly
vyřešit ke spokojenosti místních obyvatel, a do-
šlo také k navýšení původní ceny 3 068 900,41
Kč s DPH na konečných 3 589 270,09 Kč
s DPH. V současné době je na Ministerstvu pro
místní rozvoj podána žádost o proplacení dota-
ce (70 %).

Dalším projektem Ministerstva pro místní
rozvoj je výměna osvětlení a akustické panely
v ZŠ a MŠ Jílovice. Je dokončena výměna
osvětlení ve škole, v červenci budou instalová-
ny akustické panely a v souladu se stavebními
pracemi, které probíhají v MŠ, bude vyměněno
osvětlení ve školce. Rozpočet celé akce byl po
výběrových řízeních upraven na 611 368,- Kč,
z čehož dotace bude činit 427 958,- Kč.

V rámci Jihočeského kraje jsme žádali o do-
taci na traktor pro údržbu veřejných prostran-
ství. Koupili jsme stroj za 1 075 085,- Kč a
schválená dotace činí 210 000,- Kč. Uspěli jsme
rovněž se žádostí na pořízení přenosné motoro-
vé stříkačky pro JPO 5 Kojákovice, zde nám by-
lo schváleno 240 000,- Kč. Dále byla schválena
dotace na úroky z úvěru 26 000,- Kč a dotace
20 000,- Kč na udržení tradice v Jílovicích (ma-
sopustní kapely atd.).

Na konci května proběhlo výběrové řízení na
zhotovitele akce „Jílovice – rekonstrukce kana-
lizace“ (Kuželna), které vyhrála firma Elektro
PMS s.r.o. s nabídkovou cenou 1 349 470,- Kč
bez DPH. Dotace schválená z jihočeského gran-
tu činí 550 000,- Kč.

Neinvestiční dotace pro hasiče ještě nebyly
schváleny. Informace o projektech Vodovod,
Náhradní vrt Jílovice a Změna stavby ZŠ a MŠ
Jílovice (přístavba a rekonstrukce MŠ) budou
uvedeny v jiných příspěvcích zpravodaje.

Kromě výše uvedených akcí bych ráda zmí-
nila některé projekty financované z rozpočtu
obce. Byla vyměněna opona na jevišti v KD Jí-
lovice za cenu 212 174,- Kč, proběhly opravy
cest asfaltovým recyklátem v Jiterní Vsi a
Vlachnovicích za necelých 200 000,- Kč, u
obecního úřadu můžete sledovat průběh prací
na přístavbě garáže pro hasičské auto a také
pokračuje realizace stavby zvoničky v Nepo-
muku.

Je toho hodně a snad se nám, i přes součas-
nou nepříznivou situaci, podaří vše dotáhnout
do zdárného konce.

Ing. Lucie Beránková

Nó nevím, jak bych začala.

V den, kdy vyšlo nařízení o povinném nošení
roušek, se i u nás zvedla vlna svépomocné výro-
by. Nevytvořili jsme strom Rouškovník, my jsme
měli „Poletušku Marušku (Královou)“, která bě-
hala po všech patrech a nabízela obyvatelům
roušky ušité kdekým. Všeho jsme měli dostatek,
roušek, rukavic i desinfekce. Každé ráno nás bu-
dil, a to trvá dodnes, odér ze Sava, který se
propašoval až do bytů.

Bylo příjemné vidět, jak se všichni podřídili,
uposlechli a hlavně dodržovali nařízení, která by-
la všude vyvěšena na viditelných místech v tiště-
né podobě. Ani žádná nákupní horečka se neko-
nala. Lidi nebláznili. V tomto směru musím po-
děkovat obci, že zajistila donášku potravin, léků
a všeho, co kdo potřeboval.

Péči o pohyb zajistila turistika mezi lednicí,
sedačkou a televizí. A to si piště, že nám svědči-
la!!

Děkujeme všem, kteří o nás pečovali.
Za obyvatele DPS Jílovice Dana Beránková

V měsících dubnu až červnu svá životní
jubilea oslavili a oslaví:
n Milan Talíř z Jílovic
n František Fráně z Jílovic
n Růžena Kroniková z Jílovic
n Zdeňka Čutková ze Šalmanovic
n Ing. Antonín Šulc z Kramolína
n Adolf Řežáb z Kojákovic
n Marie Maděrová z Kojákovic
n Hana Boudová z Kojákovic
n Ing. Jan Květoň z Jílovic
n František Dvořák z Lipnice
n Oldřich Lacina z Lipnice
n Adolf Školka z Lipnice
n František Dobuš z Jílovic
n Marie Havelková z Kramolína
n Jaroslava Hloušková z Jílovice
n Květoslava Koubová z Kojákovic
n Božena Vicánová z Jílovic

ŽIVOTNÍ JUBILEUM OSLAVÍ:
Červenec
n Zdeňka Benešová z Lipnice
n Alena Mondeková z Kojákovic
n Zdeněk Jůzl ze Šalmanovic
n Václav Šafář z Jílovic
n Marcela Veverková z Vlachnovic
n Jana Vacková z Jílovic
n Marie Zrzavá z Jílovic
n Marie Janochová z Lipnice
Srpen
n František Rudolf z Kojákovic
n Marie Linhartová z Jílovic
Září
n Štěpán Toth z Kramolína
n Václav Šůsa z Jílovic
n Anna Šulcová z Kramolína
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Dne 22. května proběhl náhradní svoz velkoob-
jemového odpadu, pneumatik a elektro zařízení
poprvé v novém režimu jednoho centrálního
svozového místa na návsi v Jílovicích. Všichni
jsme s napětím očekávali, jak celá akce proběh-
ne. Před osmou hodinou ranní byly přistaveny
čtyři velké kontejnery na velkoobjemový odpad
a dva menší na oddělený sběr pneumatik a elek-
tro zařízení. Od osmi hodin byli na místě přítom-
ni zaměstnanci obecního úřadu, kteří organizo-
vali sběr odpadu, pomáhali s tříděním do kontej-
nerů a kontrolovali v případě potřeby občanské
průkazy. Kontejnery na pneumatiky a elektro
zařízení byly naplněny už v průběhu dopoledne,
takže po poledni musely být odvezeny a nahra-
zeny prázdnými. Největší nápor proběhl dle oče-
kávání v odpoledních hodinách, ale v poklidné
atmosféře. Velkoobjemovým odpadem byly na-
plněny celkem tři velké kontejnery. Přítomní ob-
čané hodnotili celou akci v převážné většině
kladně a ocenili úplně jinou úroveň sběru odpa-
du. Jediné, co bychom snad příště měli zlepšit, je
zajistit informovanost občanů, kteří nemají
možnost dopravit odpad svépomocí, že mohou
požádat o pomoc Obec Jílovice. Co se týká cel-
kových nákladů, tak ty jsou, po odečtení nebez-
pečného odpadu, oproti loňskému jaru zhruba o
třetinu nižší. Tímto velmi děkuji pracovníkům
obce a občanům za zdárný průběh akce.

Od roku 2016 má obec Jílovice komunitní
kompostárnu. Jedná se o systém sběru a shro-
mažďování rostlinných zbytků z údržby zeleně a
zahrad na území obce, jejich úpravu a následné
zpracování na zelený kompost. Zeleným kom-
postem se rozumí substrát vzniklý kompostová-
ním rostlinných zbytků. Svoz bioodpadu je oby-
vatelstvem značně využíván. Máme celkem pět
stanovišť kontejnerů - Jílovice nádraží, Kramo-
lín, Kojákovice, Lipnice a Šalmanovice, kam
mohou občané biologicky rozložitelný odpad ze
zahrad ukládat. V minulém roce proběhlo 75
jednotlivých svozů kontejnerů s tím, že obyvate-
lé obcí Jílovice a Vlachnovice vozí bioodpad
přímo na komunitní kompostárnu v Jílovicích,
kde je materiál dále zpracováván. Hotový kom-
post je využíván obcí k vyrovnávání pozemko-
vých depresí a dále je hojně využíván místními
občany do zahrádek atd. Proto bych chtěla upo-
zornit, že do kompostu ROZHODNĚ NEPATŘÍ
sklenice, plastové pytle, kusy starého betonu a
podobně. I toto se bohužel na kompostárně obje-
vuje. Nepatří sem ani velké pařezy, které není
možné rozdrtit. Kompostárna není skládka!
Kompost zde vzniklý chceme dále používat ve
svém životním prostředí, které určitě každý
z nás chce mít co nejzdravější. Chovejme se
ohleduplně a rozumně a ukládejme do kompos-
tárny pouze rostlinné zbytky, které tam patří.

Obec Jílovice dlouhodobě usiluje o zkvalit-
nění systému nakládání s komunálním odpa-
dem. Jelikož biologicky rozložitelný odpad tvoří
významné procento (až 60 %) z celkového ko-
munálního odpadu, který končí v popelnicích a
následně na skládce, rozhodli zastupitelé obce,
že se zapojíme do projektu SMOJK (Svaz měst a
obcí Jihočeského kraje) na pořízení kompostérů
s dotací 85 %, abychom podpořili systém
DOMÁCÍHO KOMPOSTOVÁNÍ. Obec Jílovi-
ce uhradí 15 % spoluúčast, kterou následně pře-
fakturuje občanům. Velmi pravděpodobně je to-
to poslední možnost získat dotaci 85 %. Příště
bude zřejmě maximálně 50 %. Výhodou je, že
obec Jílovice, jako člen SMOJK, neplatí kromě
spoluúčasti na pořízeném vybavení nic (tj. se
vůbec nepodílí na nákladech na zpracování žá-
dosti, výběrového řízení ani dalších nákladech
po celou dobu udržitelnosti projektu). Veškeré
vybavení musí být po dobu udržitelnosti (5 let)
ve vlastnictví SMOJK a následně bude bezúplat-
ně převedeno do vlastnictví obce, respektive ob-
čanů, kteří kompostéry převezmou. Zájem obča-
nů jsme zjišťovali pomocí ankety a byl poměrně
velký. Nyní budeme čekat, až nám SMOJK po-
tvrdí, že byla schválena žádost o dotaci a násled-
ně bude probíhat výběrové řízení na dodavatele,
z něhož vzejde i konečná cena za kompostéry.
Ty se budou předávat občanům, kteří projevili
nebo projeví zájem, v příštím roce.

Ing. Lucie Beránková

Kdo jste v poslední době procházel okolo Kovářů
rybníka, tak víte, že je bez vody. V květnu přijel
bagr a započali práce na jeho odbahnění, dále na
rybníku dojde k překopání hráze z důvodu osaze-
ní nové výpustní trouby a montáže nového pože-
ráku. Sediment bude vyvezen a hráze budou
opevněny lomovým kamenem. Nátoková stoka
do rybníka bude také obnovena a opevněna lo-
movým kamenem. Dojde i na osvahování a srov-
nání hráze do roviny. Opravu rybníka realizuje
firma LK spol. s r.o. Je samozřejmé, že vždy při
takovéto akci dochází ke znečištění vozovek a
provoz ve vsi se zvýší, ale když to všichni vydrží-
me, zase budeme mít v naší malé obci něco
hezkého.

Dovolte mi ještě se zmínit, jak postupuje nej-
více finančně náročná investice a tou je vodovod
do místních obcí Lipnice, Kramolín a Jílovice
nádraží. Pokud to vypadá, že se nic nedě-
je, tak opak je pravdou. Stále se pracuje, jak já ří-
kám, na papírové části. V tomto období jsou odes-
lány všechny žádosti o vodovod a to znamená, že
jsou žádosti na Ministerstvu zemědělství, odkud
by se měly proplácet rozvody po obcích. Další
žádosti jsou na Ministerstvu životního prostředí,
odkud by se měly financovat přívodní řady do
obcí.

V těchto dnech jsou žádosti kontrolovány a
doplňovány. My budeme doufat, že vše dopadne
dobře, dotace nám budou přiděleny a na podzim
obec bude moci uspořádat výběrové řízení na
zhotovitele. Proč vlastně větší počet žádostí o do-
taci? Myšlenka vzešla od Ing. Reischlové, která

žádosti připravuje. Celá akce bude organizačně
mnohem náročnější, ale dojde k maximálnímu
možnému využití dotací z různých zdrojů. Po de-
sítkách úprav položkového rozpočtu jsme se
s rozpočtem na vodovod vyšplhali na celkové ná-
klady cca 29 000 000,- Kč bez DPH. Spoluúčast
obce by měla přibližně činit 13 900 000,- Kč bez
DPH (DPH si obec bude moci uplatnit).

Na Ministerstvu životního prostředí je ještě
žádost o dotaci na zhotovení náhradního zdroje
pitné vody v Jílovicích. Je to čistě preventivní
opatření, kdy dojde k nastrojení ještě jednoho vr-

tu v prostorách nynějšího zdroje pitné vody pro
obec Jílovice. Současný vrt je asi z roku 1973 a
mohlo by se stát, že v následujících letech dojde
k jeho sesypání, proto raději rezerva. Výběrové
řízení na zhotovitele vrtu vyhrála firma Stavební
geologie – geoprůzkum České Budějovice, spol.
s r. o. za částku 584 200,- Kč bez DPH.

Budeme doufat, že všechny žádosti budou
schváleny a úředníky posouzeny v náš prospěch.
My se budeme dívat na počasí a volat vodu, aby jí
bylo dost ve studních.

Standa Hadač, zastupitel
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Přesně před rokem jsem v našem zpravodaji informoval o situaci okolo
oprav rybníka Maršál „Velký“ v Šalmanovicích.

Pro připomenutí zopakuji stav k loňskému červnu. Po řadě jednání došlo
k dohodě s úřady a investorem, že bezpečnostní přeliv bude vystaven na ob-
tokové stoce. Poslední, co k tomu scházelo, bylo „požehnání“ projektových
změn Ministerstvem zemědělství (MZE), které rozděluje dotace na rekon-
strukce rybníků.

Na podzim 2019 volal a následně poslal pan Ježek z Hydro&kovu infor-
maci, že změnu MZE neschvaluje. To bylo v době, kdy již byla celá hráz
jedno velké staveniště.

Při následném jednání pan Ing. Miroslav Ježek, jednatel Hydro&kovu,
navrhl variantu oprav rybníka a to, že z dotace proběhne oprava hráze, in-
staluje se nové stavidlo s rourou, vybetonuje se nové loviště a přeliv bude
muset být umístěn na hráz rybníka. Jako projev dobré vůle společnost Hyd-
ro&kov provede odbahnění rybníka na své náklady bez čerpání dotace.
Podmínkou bylo, že Obec Jílovice zajistí pozemek, kam bahno umístit.

Návrh byl schválen, rozbory bahna dle laboratoře splňovaly normu pro
umístění na zemědělské pozemky, a proto jsme oslovili Miroslava Dvořáka
z Olešnice, který má pole „Za hranicemi“ v Šalmanovicích. Pan Dvořák vy-
šel Obci Jílovice vstříc a bahno se mohlo na pozemek uložit. Společnost
Hydro&kov zajistila a uhradila meliorační vápnění na pozemky, kde bylo
bahno uloženo, aby nedošlo k okyselení ornice. Touto cestou bych chtěl
poděkovat rodině Dvořáků z Olešnice za pomoc.

Jak si všichni „Šalmaňáci“ všimli, odbahnění se výrazně protáhlo. Bylo
to právě z nepřízně počasí. Nejprve se čekalo na zamrznutí, které přišlo jen
na chvilku a poté se čekalo, až bude chvilku sucho, aby se cesty minimálně

znečišťovaly. Ne vždy se vozilo za ideálních podmínek, proto také cesta
okolo Rudy Tetourů byla dlouhou dobu ve špatném stavu a čekalo se až se
vše dovozí, aby se mohla opravit.

Nyní je rybník Maršál po dlouhých peripetiích dokončen. Mě osobě se
zdá, že se dílo povedlo a pár desítek let se s ním nebude muset nic dělat, až
na dvě zdánlivé maličkosti. Bezpečnostní přeliv na stoletou vodu je dle mé-
ho názoru příliš nízko. To si myslím i přes ujišťování projektanta a pana Jež-
ka, že je výška spočítána správně. Doufám, že se mýlím, protože v opačném
případě by to mohlo představovat riziko při velké vodě. Jako pojistka je na
bezpečnostním přelivu připraven železný pás, na který by se v případě
problémů navařil ocelový plát „kotlák“, a tím by se zamezilo vniknutí vody
do vsi.

Druhý problém je pod bezpečnostním přelivem. Přepadající voda nemá
kudy odtékat, protože zde není stoka. Zas jsme byli ujišťováni, že voda přes
přeliv nepůjde, tudíž není nutná ani stoka. Navíc pozemek pod přelivem ne-
ní obecní, ale je pana Lukáše Mejdrecha, který zde má pěkný les. Pan Mej-
drech však vyšel obci vstříc a je předjednána případná směna pozemků. Pa-
nu Lukáši Mejdrechovi tímto také děkuji za spolupráci při řešení celé
opravy rybníka Maršál „Velký“ a společnosti Hydro&kov za realizaci.

Vše ukáže čas. Rybník a vodu v něm budeme společnými silami sledo-
vat a případné další opatření budeme muset zajistit tak, aby nikomu ne-
vznikly žádné škody a aby rybník sloužil k potěšení všech obyvatel, neboť
procházka po hrázi krásného rybníka je pohlazení nejen pro tělo, ale i pro
duši.

Ing. Jiří Witzany, místostarosta

Fotografie rybníku Maršál před revitalizací - červenec 2016 Revitalizace - duben 2019

Revitalizace - pohled z dronu - prosinec 2019 Revitalizace ukončena - pohled z dronu - březen 2020
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Jak jste si v posledních dnech mohli všimnout,
před budovou MŠ a ZŠ Jílovice započaly práce
v souvislosti s rekonstrukcí a rozšířením MŠ Jílo-
vice. Nejprve bych chtěla zmínit, že proběhl zá-
pis do MŠ Jílovice, který dopadl podle našeho
očekávání a propočtů z minulých let. Přihlásilo
se 23 dětí. Současná volná kapacita v MŠ pro
školní rok 2020/2021 by byla 13 míst, což je opět
nedostačující. Pokud vše proběhne podle plánu,
budou do MŠ Jílovice přijati i další zájemci o
předškolní vzdělávání, neboť nová kapacita MŠ
předpokládá navýšení na minimálně 36 dětí. Jak
jsem již zmiňovala v minulém zpravodaji, rekon-
strukce bohužel zpomalí z důvodu zjištění vyso-
kých hodnot radonu v prostorách budovy. Tím
pádem očekáváme otevření MŠ do konce září
2020. MŠ Jílovice se uzavře ke dni 22. 6. 2020.
Náhradní prostor pro naše děti nám poskytne
v červnu a v srpnu MŠ Mladošovice. O provozu
MŠ Jílovice v září 2020 budou rodiče včas infor-
mováni a samozřejmě jim bude nabídnuta ná-
hradní varianta hlídání pro děti. Zpráva, která mě
však v posledních dnech nejvíce potěšila byla, že
nám bylo vyhověno Ministerstvem financí a
Obec Jílovice dostane dotaci ve výši 90 % na ce-
lou rekonstrukci MŠ. Děkuji vedení MŠ a ZŠ,
všem zaměstnancům, rodičům i občanům za sho-
vívavost a trpělivost v souvislosti s rekonstrukcí
školky, věřím, že se to pozitivně vrátí nejen nám,
ale především budoucím generacím.

Mgr. Jana Školková, zastupitelka

Letošní příměstský tábor je naplánován na dva
termíny, a to od 13.7.2020 – 17.7.2020 nebo od
17.8.2020 – 21.8.2020 denně od 7:00 do 17:00
hodin. Je určený pro děti ve věku od 3 do 15 let.
Přednostně budou opět přijímány děti s trvalým
pobytem na „jílovicku“ nebo navštěvujícími ZŠ
a MŠ Jílovice a v případě volné kapacity se ho
mohou zúčastnit všechny děti ze širokého okolí.
Přihlásit děti můžete v případě zájmu na oba ter-
míny. Základnou příměstského tábora bude ZŠ
Jílovice, kde se nabízí možnost trávit čas organi-
zátorů a dětí dle plánů a především počasí. Dě-
tem bude zajištěno celodenní stravování (svači-
na, oběd, svačina) a pitný režim. Obědy budou
většinou zajištěny ve školní kuchyni, v případě
výletů bude oběd přibalen dětem s sebou. Letošní
rok je v plánu celodenní naučný výlet do lesa,
sportovní den, taneční výuka pro dívky, kurz bo-
jových sportů pro chlapce, návštěva včelaře, tvo-
ření z keramiky, tvoření ze skla se sklářem, hon-
ba za pokladem a další zajímavé aktivity. Při-
hlášky jsou vyvěšeny na www.obecjilovi-
ce.cz/primestsky-tabor, kde je možné přihlášku
stáhnou, vyplnit a oskenovanou odeslat zpět. Dá-
le je možné přihlášku na Obec doručit osobně.
Termín pro podání přihlášek je stanoven na
19.6.2020!!!

Těšíme se na setkání s dětmi

Bližší informace vám poskytne:

Ing. Lucie Beránková – tel.: 722 932 743

Mgr. Jana Školková – tel.: 721 931 335

Karolína Huňady Hanušová – tel.: 732 313 086
Mgr. Jana Školková

Místní akční skupiny poskytují informace při zpracování žádosti o podporu a posouzení jejího soula-
du s výzvou MAS. Kontaktní údaje na pracovníky MAS: Bc. Martina Bednářová, manažer IROP, MAS
Sdružení Růže, Žižkovo náměstí 107, 373 12 Borovany. MAS poskytují informace bezplatně.
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Možná jste ještě neslyšeli o me-
zigeneračním projektu Dopis
vnoučeti. Jeho cílem je zjistit,
jaký vzkaz chtějí senioři předat

nejmladší generaci, a tento vzkaz/předání starých
mouder následně také doručit – prostřednictvím
besed, sdělovacích prostředků a sociálních sítí.
Vzhledem k omezením těchto dní se besedy od-
kládají, ale jednotlivé vzkazy si můžete již dnes
přečíst na webu: www.kronikanaroda.cz. Spiso-
vatelka Kateřina Tučková (mimo jiné autorka
úspěšného románu Žitkovské bohyně) sdílí prav-

děpodobně nejčastější vzkaz: „Ráda bych ti, milá
vnučko, napsala o dnešním dni, kdy jsi přišla a
chtěla, abych vyprávěla o svém dětství. Řekla jsi
pak, že jsme měli smůlu, když jsme neměli počí-
tače a mobily, ale že jsme se asi taky nenudili.
Chtěla bych, abys věděla, že čas, který jsi mi
dnes věnovala, vydal za všechny e-maily a SMS,
a že pro mě byl nadlouho tím nejcennějším dár-
kem!“ Možná se nemůžeme s našimi blízkými
tak často potkávat, ale možná je můžeme vyzvat
k napsání dopisu. Jejich sdělení může leccos vy-
povědět. Neláká vás odhalit, co v sobě vaše ba-

bička nebo dědeček nosí? Kdo ví, třeba jim pak
budete chtít odpovědět a písemnou formou spolu
proberete hloubku života.

Informace k volnočasovým
aktivitám pro seniory

K vzhledem k nouzovému stavu byly volno-
časové aktivity pozastaveny. Pro danou situaci
aktivity rozjedeme na plno až v říjnu. Během té
doby paní Pražáková bude čerpat nápady a mož-
nosti k novým aktivitám. Přejeme vám slunné a
pohodové léto a těšíme se na další setkávání.

Tereza Umlaufová

Hospicová péče sv. Kleofáše se připojila do nové sbírky na crowfundigo-
vém portále Donio.cz. Ten vznikl v roce 2019 a velmi rychle se rozjel a
skvěle se přizpůsobil i dnešní době. Každý si může založit sbírku, tedy i ne-
ziskovka - a navíc, Donio vám předá 100 % vybrané částky.

„V letošním roce jsme kvůli epidemii museli prozatím pozastavit naši
fundraisingovou činnost. Nemůžeme pořádat benefiční představení nebo se
účastnit charitativního prodeje. V přímé péči jsme ale neotáleli ani chvilku,
naši lékaři a zdravotní setry jsou pacientům k dispozici 24 hodin denně, 7
dní v týdnu. Abychom dostáli personálním závazkům naší neziskové orga-
nizace, rozhodli jsme se využít této sbírky,“ uvedla ředitelka hospice Irena
Kalná.

Kde vybrané peníze pomohou?
V hospici pracuje celkem 9 zdravotních sestřiček, vybrané peníze pokryjí
0,5 úvazku jedné sestřičky na dobu půl roku. Celkem se jedná o částku
117 900 Kč. Peníze tedy pomohou tam, kde to nejvíce potřebujeme.

Jak se do sbírky zapojit?
Zájemci naleznou potřebné informace na webu hospice a na facebookovém
profilu, případně přímo na portále donio.cz. https://www.donio.cz/pri-
beh/296

Děkujeme, že spolu s námi pomáháte pomáhat.
Petra Pfeiferová,

Hospicová péče sv. Kleofáše, 776 082 460, petra.pfeiferova@kleofas.cz

Je úterý 11.3.2020 a v základní škole Jílovice
probíhají finální přípravy ozdravného pobytu na
Zadově. Všichni žáci i učitelé už se na něj ne-
dočkavě těší. Počítáme dny, ladíme poslední de-
taily. Už jen 5 dní a v pondělí 16.3. odjíždíme.
Nikdo v tu chvíli netuší, jak se vše během pár
minut změní. O velké přestávce se ze zpráv na
internetu dozvídáme, co se vlastně děje. Od
12.3.2020 vláda vyhlásila plošné zavření všech
základních, středních i vysokých škol!! Musí se
tedy jednat. Pan ředitel si svolává všechny děti
na chodbu a hromadně jim sděluje, co se právě
dozvěděl. Nejen, že děti od dalšího dne zůstávají
doma, ale bohužel se nekoná ani námi organizo-
vaný ozdravný pobyt. Místo jásotu dětí, že nebu-
de škola, se po chodbě rozhostí absolutní ticho,
nevěřícné pohledy, ba dokonce některým ukáp-
ne i slza. V tuto chvíli nikdo z nás netuší, že se
„rozloučíme“ na neplánované 2 měsíce.

Najednou jsme všichni vystaveni absolutně
výjimečné a neopakovatelné situaci. Každoden-
ní docházku do školy nahrazuje distanční výuka
neboli výuka na dálku. Každá škola to měla zaří-
zené jinak. V naší škole jsme se snažili o co nej-

lepší přístup v této nelehké době. Každé pondělí
jsme po důkladné přípravě vkládali na naše in-
ternetové stránky úkoly, pracovní listy, webové
stránky na interaktivní procvičování a snažili se
pokaždé krátkým dopisem děti pozdravit, zeptat
se na jejich práci, zda-li nemají nějaké trable atd.
K dispozici jim také byl náš email, telefonní čís-
lo a Messenger, pro zpětnou vazbu, individuální
komunikaci a posílání vypracovaných úkolů pro
kontrolu a zpětné ohodnocení jako motivace.

Já, protože učím 1.třídu a vím, jak moc je dů-
ležitý právě v této třídě větší kontakt s vyučují-
cím, jsem si s maminkami dětí vytvořila na
WhatsAppu skupinu, kde probíhaly i online ho-
diny. Naše první „ vysílání“ bylo plné napětí,
jestli se to povede, budeme se slyšet, uvidíme se
přes kameru a jestli se děti nebudou stydět. Přeci
jen učit se z domova je úplně jiný zážitek. Ale
vše dopadlo na výbornou. Děti byly úžasné! Pro-
cvičovali jsme čtení, psaní, počítání, povídali
jsme si a zahráli jsme si i pamětní hru. Online
hodiny jsme měli několikrát, vždy po domluvě s
maminkami. K tomu také prvňáčci skvěle pra-
covali na mnou zadaných úkolech a maminky

mi je vždy vzorně posílaly ke kontrole. Já jsem
pro změnu dětem posílala zpět zasloužené jed-
ničky, smajlíky a pochvaly. Dny plynuly a mys-
lím, že jsme se všichni - učitelé i rodiče s dětmi,
zaběhli ve skvěle fungujícím systému.

Ale vše má jednou svůj konec. I tato „korona-
virová“ doba. Zítra nastává den D a děti se opět
vrací do školních lavic. Sice nás čekají různá
opatření, ale i tak věřím, že se všichni do školy
těší, včetně učitelského sboru.

Ještě bych si dovolila napsat pár řádků... Po-
děkovali jsme již několikrát osobně, ale nyní
mohu využít oficiální cestu.

DĚKUJEME rodičům a dětem, za jejich
disciplínu, snahu, píli, zpětnou vazbu, spolu-
práci a zvládnutí všech nástrah a nových situ-
ací během distanční výuky!!

Co napsat závěrem? Všem přeji pevné zdra-
ví, plno pozitivní energie na svět kolem nás, kte-
rého se nebudeme muset bát.

Mgr. Gabriela Urbánková
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V měsíci březnu zasáhl do života všech občanů
naší země koronavirus. Uzavření základní školy
a zanedlouho i školy mateřské jistě zaskočilo
všechny děti a rodiče, ale nejenom je. Škola mu-
sela velice rychle a bez předchozí přípravy pře-
jít na jiný způsob komunikace s žáky a rodiči,
na jinou formu výuky. Webové stránky školy,
aplikace v PC a mobilních telefonech byly oprá-
šeny a výuka postupně pokračovala ve zcela ji-
ných formách, než byly děti zvyklé ze školních
lavic. Sice to chvíli trvalo, ale podařilo se nám
s žáky najít společnou řeč. Rád bych touto ces-
tou také poděkoval všem rodičům, kteří se s na-
stalou situací příkladně vypořádali a své potom-
ky v učení doma podporovali (ať radou či ná-
slednou kontrolou).

Hygienická situace ve státě ovlivnila i formu
zápisů do mateřské a základní školy pro nový
školní rok 2020/2021. Ty proběhly v měsících
dubnu a květnu on-line, bez přítomnosti dětí a

rodičů ve škole. Obzvláště absence budoucích
prvňáčků nás velmi mrzela. Tradiční pečlivě
připravený neformální zápis za účasti žáků naší
málotřídky zůstal bohužel jen na papíře. Bude-
me se snažit naše malé prvňáčky ještě do konce
roku oslovit jinak. Koronavirus ovšem nezabrá-
nil tomu, aby se do 1. třídy přihlásil rekordní po-
čet našich nejmladších žáčků. 15 dětí jsme ještě
v 1. třídě neměli a jsme za to moc rádi!

Zápis do mateřské školy proběhl letos v rám-
ci posledních příprav na přístavbu budovy.
V první vlně jsme přijali 13 dětí, zbývající bu-
dou zapsány ihned po dokončení a schválení
přistavené školky.

V pondělí 25. května byl obnoven za zvýše-
ných hygienických opatření provoz základní
školy (14 dní předtím zahájila MŠ) a doufejme
tedy, že nás už virus o zbytek školního roku ne-
připraví!

Mgr. Jiří Havel, ředitel školy

Adélka Slonková Fanda Kápl Štěpánka Králová

Simča BeránkováHonzík Chuchel Markétka Žvaková

Mgr. Gabriela Urbánková – při online výuce
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V letošním školním roce se rozloučíme s 13 dětmi, které odejdou do ZŠ. Budoucími prvňáčky jsou:
Ondra Beidák, Vojta Hadač, Anička Havelková, Petruška Havelková, Míša Hrabětová, Luky Kápl,
Jůlinka Květoňová, Terezka Malovaná, Luky Mejdrech, Kuba Mony, Jiřík Paluska, Matyáš Šacl a
Eliška Zabilková. Přejeme všem hodně úspěchů a šťastné vykročení do školy.

Y. Syrovátková, G. Podoláková

Nám osobně koronavirus docela pros-
pěl. Fandík měl zrovna nějaké špatné
období, vůbec nechtěl chodit do školy,
tak volno jen uvítal. První týden jsme
učení dost podcenili, Fandík udělal jed-
nu stránku denně a měl pocit, že má spl-
něno. Ani já nepočítala s tím, že to bude
tak dlouho trvat. Ale pak jsme si udělali
systém a šlo to hezky zvládnout. Samo-
zřejmě nebyl každý den posvícení a byly
dny, kdy se vůbec nedařilo …

Ale také díky naší skvělé paní učitel-
ce Gabriele Urbánkové, která děti po
celou dobu kladně motivovala, vychá-
zela nám vstříc a na online výuku se Fa-
noušek vždy moc těšil, jsme nakonec vše
zvládli. Na nový začátek školy a školky
jsme se už všichni velice těšili, kluci teď
chodí rádi a bez problémů, jen Aničce
doma chybí.

Marie Bencová

¢

Letošní jaro, jak všichni víme, se všude motá
okolo nějakého viru a karantény. My se pojďme
podívat, co se děje a bude se dít u nás v Lipnici.

Každoroční velikonoční řehtání a vyšlehání
našich slečen, jak v rodině, tak od sousedů jsme
zvládali na dálku, aby nám ty holky naše ne-
uschly. Když to tak pozoruji v okolí, tak i na tu
dálku to zabralo a děvčata vypadají dobře.

Stavění májek a tradiční hlídání jsme museli
omezit. Když nikdo ještě žádný vir neznal, tak už
se sváželo chrastí z chalup na pálení čarodějnic a
pomalu se to blížilo. Pak přišly nařízení a omeze-
ní a hromady po vsích jsou stále, protože v té do-
bě ještě nebylo možné se scházet. Díky pár ši-
kovným občanům se podařilo májku přichystat a
postavit a za to jim patří velký dík. Poté šupky
hupky domů a strávit májový večer po svém. Ptá-
te se co ty hromady větví? Nebojte, celý rok snad
na vsích nebudou. Postupně je budou obecní za-
městnanci svážet na jednu hromadu a pak se
seštěpkují a využijí se jako topení v naší škole.

Jak to bude dál s kulturním děním v obci? Co
se týká kulturních akcí, tak teprve se bude dom-
louvat, co se bude dít. Prosím všechny občany co
mají zájem o kulturní dění, ať sledují plakáty ane-
bo poslouchají rozhlas, jelikož se můžou měnit
datumy a jiné věci. Děkuji za organizátory, za
podporu, přeji vám pevné zdraví a těším se, až se
sejdeme třeba na Lipnických slavnostech.

Standa Hadač

¢

Dne 8. března se po celém světě slaví Mezinárodní den žen. Ani kojákovické ženy nezůstaly pozadu a
v sobotu 7. března se dámy všech věkových kategorií sešly v místním obecním domě, aby oslavily
svůj svátek. Všechny jsme věděly, že dárek od pánského osazenstva místních hasičů bude divadelní
představení, ale co pánové budou hrát, to žádná netušila. Dohady byly velké, ale již po první scéně jis-
tě každá z nás poznala, že se jedná o komedii scénáristů Zdeňka Svěráka a Ladislava Smoljaka „Na sa-
motě u lesa“. Oblíbené hlášky z tohoto filmu, kostýmy, rekvizity a zejména herecké výkony pobavily
všechny divačky. Na samotě u lesa bylo již čtvrté představení hasičů, když poprvé hráli Slavnosti sně-
ženek, podruhé pak Osudy dobrého vojáka Švejka za světové války a minulý rok Vesničko má středis-
ková.  Letos to byla zase paráda, moc chlapcům děkujeme a už se moc těšíme zase za rok.

Za SDH Kojákovice Jitka Petráková
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¢

– netradiční tradice aneb když se Šalmanovice, Nepomuk a Jiterní Ves
pokoušejí o rekord v době koronavirové
Polovina března pro všechny představovala
nový začátek v mnoha ohledech a směrech.
Přišly dny, týdny a měsíce, kdy se změny pro-
mítly snad v každém životě v České republice i
jinde ve světě. S rozšiřující se nákazou korona-
viru a s ní spojenými vydanými vládními naří-
zeními a opatřeními se všude zastavil ten kla-
sický šum, ruch, mumraj, ulice zely na nějaký
čas prázdnotou, města se ocitla bez návalu lidí
a na vsi už pomalu také ani ten pes neštěkl.
Svět se zahalil do koronavirového oparu a
schoval se pod milióny roušek. V tu dobu pro
každého přišlo spoustu nového, nepoznaného
a do jisté míry i osvobozujícího nebo omezují-
cího? Náhle tam doma za dveřmi byl celý náš
svět. A když se nedostaneme tak často ven, set-
kání se sousedy, kamarády a známými nám
pak přijde jako něco vzácnějšího, nevšedního a
vzrušujícího.

Na konci dubna bylo jasné, že letos májku
nebudeme moci oslavit tradičně tak, jak jsme
zvyklí po celá dlouhá léta – všichni spolu u
jedné májky ve vsi. To klasické stavění májky,
bez kterého by první máj snad nemohl ani za-
čít. Nouzový stav byl sice na spadnutí, ale po-
malu začínající rozvolňování ještě nedovolo-
valo větší počet osob pospolu. A co s tím? Jak
oslavit tradiční stavění májky a přitom neporu-
šovat vládní nařízení? S nápadem, jak si přijít
na své a stavění májky ani letos nevynechat,
přišel Ladislav Koranda. Myšlenka byla pros-
tá, ale přitom tolik ohromující, zvláštní a kou-
zelná – stavění březových májek u „každého“
stavení v Šalmanovicích, Nepomuku a Jiterní

Vsi. Vytvořit něco společného, i když každý
sám za sebe. Držet spolu, i když s odstupem. A
tak se dala do pohybu celá májová výzva – ne-
tradiční tradice, pod záštitou SDH Šalmanovi-
ce.

Poslední den v dubnu to všechno vypuklo.
Kdo chtěl, ten se do májové výzvy zapojil.
V podvečer se na zahradách pomalu začaly ty-
čit březové májky různých velikostí, nazdobe-
né barevným krepákem. Vítr jemně rozcuchal
všechny barevné fáborky a zvuk vznikající od
ševelení krepového papíru a březového listí se
začal rozléhat po okolí. Každý si tak večer užil
po svém. Stavění májky za celá ta léta se ne-
obejde bez májového deštíku, který s sebou
první máj vždycky přináší. Samozřejmě pršelo
i letos. Lilo jako z konve. A po noci, kdy přišlo
nové ráno, se do bílých deštěm smáčených fá-
borek začaly zase opírat vycházející sluneční
zlatavé paprsky. Odpoledne byly májky sve-
zeny na louku lemující silnici ze Šalmanovic
do Nepomuku – od cedule k ceduli. Kolektivně
nekolektivní práce, aneb když každý dělá něco
a dohromady vznikne smysluplný celek. Bře-
zové májky ze Šalmanovic, Nepomuku a Jiter-
ní Vsi, po naložení na káru a vlek mířily s jas-
ným cílem na onu zmiňovanou louku. Chlapi
předvrtali podél cesty díry do země a jedna
březová májka zasazená vedle druhé začala
postupně tvořit celou májovou alej. Mezitím
byly na vršky břízek přivázány další barevné
fáborky, aby alej vynikla svou pestrostí a hra-
vostí. Celá alej čítala dohromady 55 březo-
vých májek.

A i když na začátku toho všeho byla tradice,
přece jen jsme se posunuli ještě o krok dál. Ne-
chyběla řádná dokumentace celého průběhu
akce včetně májové aleje. Fotografie s videem
a popisem průběhu celé májové výzvy zaslal
starosta dobrovolných hasičů, Ladislav Koran-
da, do Agentury Dobrý den, Pelhřimov, kde
jsme se jménem SDH Šalmanovice pokoušeli
o získání nového českého rekordu pod názvem
„Nejvíc současně postavených májek“. A ano,
získání tohoto rekordu bylo pro mnohé slad-
kou odměnou, tou pomyslnou třešničkou na
dortu celé netradiční tradice. Rekord byl udě-
len a zapsán do České knihy rekordů.

Po celý následující týden byla májová alej
na obdiv v celé své kráse všem kolemjdoucím
a kolemjedoucím. O dalším víkendu se březo-
vé májky odklidily a připravily k dalšímu vy-
užití a to konkrétně na štěpky pro základní ško-
lu v Jílovicích. Za zdařilou májovou akci za ce-
lý Sbor dobrovolných hasičů Šalmanovice dě-
kujeme všem, kteří jste se s námi do akce pusti-
li. Při zdobení březových májek jste byli skvě-
le nápadití a nápaditě skvělí. Díky patří také
všem, co přiložili jakkoliv ruku k dílu při pří-
pravách akce a při následném odklízení májek.
Také velice děkujeme za finanční podporu

společnosti NEMA spol. s r. o. a Myslivecké-
mu spolku Šalmanovice - Nepomuk. Velice si
vážíme Vaší podpory.

S přibližujícím létem, jak se zdá, se začíná
svět vracet zpět do normálu. S dobou korona-
virovou se rychle loučíme, jak s nezvaným
hostem. A příští rok už tu zase bude – ta naše
tradiční společná klasická májka, u které
SPOLU všichni posedíme, pokecáme a jen tak
prostě budeme.

S poslední zmínkou si ještě dovolím mno-
hokrát poděkovat všem dobrým duším, které
v nouzovém stavu ušily a v našich poštovních
schránkách nám nechaly, v té době dost důleži-
tou a všude potřebnou ROUŠKU.

Lucie Králová
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Přípravy na letošní oslavy 75. výročí porážky ně-
meckého nacizmu ve většině evropských států tr-
valy jistě více než jeden rok. Vše bylo zbytečně.
Místo oslav letos přišly starosti o životy současné
generace, přišlo něco jako nová světová válka.
Na katastrofu, jako je koronavirus Covid-19, ne-
byl pyšný svět připraven, i nejbohatší země a nej-
ničivější zbraně světa byly náhle bezmocné proti
neviditelnému nepříteli.

Od počátku roku 1945 už se německé armády
jen zoufale bránily a ustupovaly na východě i na
západě. Bylo zřejmé, že konec Třetí říše je na do-
hled. Než dodělala, musely zemřít ještě statisíce
lidí.

Konec války v Čechách proběhl ve znamení
Pražského povstání. Na důvod a průběh povstání
v době, kdy Hitler byl po smrti a Berlín v tros-
kách, názory se různí. Jednou z příčin povstání
zřejmě byly obavy z toho, že místa u pražských
poválečných korýtek se budou obsazovat same-
tovou cestou. Mnoho k tomu nechybělo. Státní
ministr K. H. Frank předal veškerou moc českým
úřadům. Protektorátní vláda nařídila úřadování
pouze v českém jazyce a povolila jen české ná-
zvy ulic a vyvěšování jen českých vlajek.

5. května 1945 ráno začalo hromadné zama-
závání německých nápisů a odstraňování němec-
kých cedulí. To vzrušilo lidi v ulicích. Davy dos-
taly bojovou náladu. Strategickým místem byla
budova rozhlasu v Praze na Vinohradech. Kdo
v té době byl pánem rozhlasu, byl pánem země
české. Když se premiér Richard Bienert vydal do
rozhlasu vyhlásit Českomoravskou republiku,
byl zatčen nějakou revoluční skupinou. V budo-
vě rozhlasu zazněly výstřely. Hlasatelé využili
radiové vlny k dramatickému volání o pomoc.
Začaly se stavět barikády, v ulicích umírali lidé.
Hlášení pražského rozhlasu; „Nikoho nesuďte,
nikoho nesmíte trestat, ať Čecha nebo Němce, od
toho budou lidové soudy,“ mělo účinek opačný.

Snům různých domácích skupin o pováleč-
ném uspořádání země udělal konec exilový pre-
zident Edvard Beneš, který vsadil na vítr od
Moskvy. Než si domácí odboj protřel oči, měla
země národní výbory a prezidentské dekrety, kte-
ré v některých Češích probudily zvířecí pudy.

V prvních měsících roku 1945 na Jílovicku
bylo možné na vysokém modrém nebi pozorovat
roje amerických bombardérů a na zemi zvýšenou
aktivitu četníků. „Hledají Emana,“ říkalo se mezi
lidmi. Kramolínskému rodákovi Emanuelovi
Čadkovi hrozilo v Praze zatčení. Před koncem
roku 1944 prchl do rodného kraje. Skrýval se
v hlubokých lesích u Cepu. Gestapo tušilo jeho
kontakty. Kramolín a okolí hlídalo četnictvo i
různí lidé v civilu. V lednu 1945 byli na česko-
budějovické gestapo postupně předvoláváni; Jan
Matuška (tchán Emanuela Čadka), Josef Čadek
(otec), Marie Čadková (manželka), Marie Čad-
ková (matka), Václav Cahák a Marie Skopcová.
Transportováni do věznice gestapa v Terezíně
byli Jan Matuška a Josef Čadek. Ostatní byli po
dvou týdnech věznění propuštěni. Byli zatčeni i
úředníci Hlinkového dolu Ferdinand Klein a
Adolf Klíma. Klein zahynul při bombardování
českobudějovické soudní budovy, Klíma byl
uvězněn v Terezíně, kde 7. května 1945 zemřel
na tyfus. Ze stejného důvodu tam zemřel už 4.
května 1945 i Jan Matuška.

V březnu 1945 byli do vesnic přivezeni
uprchlíci ze Slezska, kteří prchali před Rudou ar-
mádou. Obcím bylo oznámeno, že se jedná o
„Národní hosty,“ české obyvatelstvo se k nim
musí chovat jako k hostům a dodávat jim potravi-
ny. Uprchlíci byli více než měsíc ubytováni ve
školách, hostincích, na faře i v některých used-
lostech. Vyučování ve školách bylo omezené, žá-
ci si jen chodili pro domácí úkoly. Pobyt, zásobo-
vání a přesuny uprchlíků byly dobře organizova-
né, takže problémy s nimi nebyly.

Začátkem května 1945 se v oblasti Jílovicka
na několik dní usadilo dobře vyzbrojené a vším

možným zásobené maďarské vojsko. Při odjezdu
se Maďaři ochotně zbavovali zbraní i jiné zátěže.
Po silnicích, směrem k Novým Hradům a Trho-
vým Svinům, projížděly automobily a koňské
povozy s německými vojáky a uprchlíky. Po od-
jezdu Maďarů se zde začali v usedlostech, ve sto-
dolách a na půdách, ubytovávat vojáci Ruské
osvobozenecké armády (vlasovci). Jednalo se o
několik tisíc mužů.

Výzvy pražského rozhlasu 5. května 1945 i na
venkově vytáhly lidi do ulic. České vlajky se ob-
jevily i v Jílovicích. Z hloučku lidí vzešel nápad
zatknout německého vládního komisaře Jana
Wrbu (dříve český učitel a ředitel školy). Byl
ustaven revoluční národní výbor, který Wrbu za-
tkl a uvěznil u Kahounů čp. 13. O Wrbově zatče-
ní se v Mladošovicích dozvěděli němečtí vojáci,
kteří 6. května pro něj přijeli. Když německý dů-
stojník chtěl potrestat lidi, kteří Wrbu týrali, Wr-
ba nikoho nejmenoval, řekl, že to byla nějaká lu-
za. Vojáci Wrbu odvezli. Potom národní výbor
zřídil ozbrojenou stráž, která zatkla a ve škole
věznila zrádce (lidi, kteří přijali německou ná-
rodnost).

Rovněž v Lipnici mladí revolucionáři, vedeni
správcem školy Linhartem, zrádce (4 lidi) uvěz-
nili v hasičské zbrojnici. Nápad zatknout a pově-
sit majitele Hlinkového dolu Roberta Mildnera
byl ještě brán jako černý humor. Nebylo známo,
že by Mildner někomu v Lipnici nebo v Branné,
kde měl podniky, ublížil, spíš lidem v nouzi po-
mohl. Oprátka však Mildnera neminula, kvůli
vysoké funkci v NSDAP a za údajné udání něko-
lika desítek lidí v Jílovicích byl 26. února 1946
odsouzen lidovým soudem a hned popraven.

Vlasovci sice kapitulaci německých vojsk a
konec války v Evropě oslavili, ale v Lipnici zbra-
ně neumlkly. Proč právě zde vlasovci museli od-
rážet útoky mužů v uniformách SS, je nezjistitel-
né. V Lipnici bylo 8. a 9. května 1945 zabito 7 ně-
meckých vojáků, příslušníků zbraní SS, 9. května
byl zde SS-manem zastřelen vlasovský důstojník

Pomník v Kramolíně

Štěpánky pokračování na str. 13
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Anton Kozlov. Nevyzpytatelné reakce vlasovců
vyvrcholily 10. května 1945, když u rybníků Ště-
pánky ze zálohy napadli nákladní auto s neozbro-
jenými bývalými vojáky Wehrmachtu a 28 jich
postříleli.

Pobití vojáci byli německé národnosti, větši-
nou záložníci ve věku okolo 30 let. Pocházeli
z různých oblastí Německa včetně Sudet (jeden
byl ze Štiptoně u N. Hradů, jeden z Ústí n.L) a
sloužili u různých útvarů. Snad se ani neznali.
Chtěli se co nejrychleji dostat domů. Mezi mrt-
volami ležel živý asi sedmnáctiletý mladík. Před-
stíral mrtvého, bál se vstát. Než byl objeven, do-
šlo ke sporu starostů; kdo má mrtvé vojáky po-
chovat. K masakru totiž došlo na hranici lipnic-
kého a šalmanovického katastru. Četnický stráž-
mistr Josef Vávra zjistil, že na šalmanovickém
katastru je mrtvol víc. Když muži ze Šalmanovic
začali krvavé dílo po vlasovcích odklízet, jeden
z nich zahlédl mrknutí oka ležícího vojáka. Do-
mnívali se, že je těžce raněný a umírá. K realizaci
návrhu „dorazíme ho lopatou,“ nebylo daleko,
ale ne všichni souhlasili. Vytáhli ho – byl živý,
nezraněný, jen špinavý a vyděšený. Pomohli mu
s umytím, dali mu najíst a poslali domů, směrem
k Novým Hradům. Těla zavražděných 28 lidí
byla odnesena do mělké jámy v bažinaté loučce,
zasypaná vápnem a zakryta drny.

Vlasovci se 10. května 1945 vydali směrem
na západ, k demarkační čáře u Velešína, kde byla
americká armáda. Před odjezdem důstojníci hle-
dali dezertéry. V kůlně Antonína Kamiše čp. 45
v Kramolíně jednoho našli a na místě zastřelili.
Američané vlasovce do zajetí nebrali, jen je od-
zbrojili a předali Rudé armádě, která s nimi jed-
nala jako se zrádci.

Rudá armáda se přiloudala, když zde jiní vo-
jáci už nebyli, takže už moc neosvobozovala.
Přesto někde byla vítána s velkou slávou. V so-
botu 12. května 1945 projely koňské povozy se
zásobami. V Lipnici se rudoarmějci nezdržovali.
Po nepříjemných zkušenostech s pobytem vla-
sovců bylo přivítání rozpačité. Rus jako Rus.
V Jílovicích byla u sokolského cvičiště postave-
na slavobrána a na Rudou armádu čekaly s květi-
nami dívky v krojích. Slavnostní přivítání bylo
jen pro několik jezdců na koních. Sovětští vojáci
si pak na různých místech v kraji postavili lesní
dřevěné tábory. S obyvatelstvem vesnic se stýka-
li, když sháněli krmivo pro koně. Také si půjčo-
vali jízdní kola, která zapomínali vracet. Na pod-
zim 1945 byli z Československa staženi.

Ve zbědovaném stavu se v květnu vrátili lidé
z koncentračních táborů (Josef Čadek, výpravčí
František Filous, farář Mons. František Votruba).
Sebevraždu spáchal Viktor Masný, který za oku-
pace přešel na německou národnost a dělal správ-
ce na statku komisaře Wrby ve Vlachnovicích.
Okamžitě byl zabírán majetek Němců i Čechů,
kteří přijali německou příslušnost. V Lipnici byl
znárodněn Hlinkový důl a budovy Roberta Mil-
dnera, v Jílovicích byl znárodněn obchodní dům
a velkoobchodní sklady Josefa Koblihy, ve
Vlachnovicích majetek komisaře Jana Wrby. Za-
bavena byla vila Františka Diviše a domky Jana
Linharta, Marie Andrštové, Růženy Kubíčkové,
Kateřiny Rauchenaurové a Františka Pivce.
V Kramolíně byl zkonfiskován majetek Josefa
Interholze a Marie Masné. Hodně lidí z Jílovic,
Kramolína i jiných obcí se brzy zapojilo do osid-
lování pohraničí. Mimo dobrodruhů a nemajet-
ných lidí bylo mezi nimi i dost domkářů a drob-
ných zemědělců. V drsném pohraničí nelétali
pečení holubi, a tak se většina lidí z první osidlo-
vací vlny zase vrátila zpět do vnitrozemí.

Byly povoleny jen čtyři politické strany a
z krajských, okresních a obecních úřadů se na 45
let staly národní výbory. Protože prchajícím ně-
meckým vojákům často došly pohonné hmoty
nebo selhala technika, nechali vozidla stát a

v další cestě domů pokračovali pěšky a stopem.
Ještě několik let po válce stály na silnicích a v po-
lích tanky, kanóny, transportéry, traktory, ná-
kladní auta a jiná vyrabovaná těžká vozidla.
Mnoho zemědělců i nezemědělců si chytilo a při-
vedlo domů koně, které do mimořádně bujné jar-
ní přírody roku 1945 vojáci vypouštěli. Noví ma-
jitelé po válce museli koně zaevidovat na obec-
ních úřadech a zaplatit československé armádě.
V budovách, na zahradách, na polích, v lesích a
jinde bylo možné nalézt všelijaké druhy
střelných zbraní, munice a vojenské výstroje.
Školní mládež měla o hračky a zábavu postaráno.
K vážnému zranění u nás nedošlo.

V Jílovicích byla brzy po konci války zřízena
měšťanská škola, o kterou obec marně usilovala
od roku 1921. V poválečné euforii roku 1945 by-
la žádost o měšťanku vyřízena za několik dní. 3
třídy byly v 1. patře školní budovy, 1 třída v hos-
tinci Marie Kojanové čp. 47. Ředitelem byl jme-
nován František Holický. Ředitelem Obecné
školy v Jílovicích, která byla v přízemí školní bu-
dovy, byl František Kokeš. Do měšťanské školy
přešli povinně žáci vyšších ročníků ze škol
v Lipnici a Šalmanovicích.

(Zdroj: Okresní archiv Č. Budějovice)

Stanislav Kroupa

Škola v Jílovicích, 1945

Pro představu, jaké záležitosti obec řešila, jsem
do následujícího článku vybral některé části ze
zápisů obecního zastupitelstva a seřadil je podle
věcí, kterých se týkaly. Připsané poznámky jsou
tištěny kurzivou. Zápisy jsou uloženy v okr. ar-
chivu Č. Budějovice.

Obecní zastupitelstvo Šalmanovice
1919-1925
13. 7. 1919 bylo provedeno předání úřadu od za-
stupitelstva vzniklého ještě za rakousko-uher-
ského mocnářství, novému zastupitelstvu, které

bylo první v nově vzniklé republice. Staré zastu-
pitelstvo bylo ve složení: Jan Klíma - starosta
J. Bican, J. Němec, J. Heider, J. Kolovrátek, Voj-
těch Kysela, F. Vach. Schůzi zahájil odstupující
starosta pan Klíma a popřál novému zastupitel-
stvu mnoho zdaru. Součástí protokolu bylo i pře-
dání inventáře a peněz v hotovosti a na vklad-
ních knížkách v Jílovicích a Třeboni a to celkem
2739 K. Podepsáni Jan Klíma – odstupující sta-
rosta, Martin Mejdrech – nový starosta, členové
Jan Kolovrátek, Ondřej Cipín, Vojtěch Kopřiva,

Jos. Bumba, Jan Fučík, Matěj Krauskopf, Jan
Klíma a Vojtěch Kysela.

Další volby do obecního zastupitelstva se ko-
naly na podzim roku 1923, poprvé jsou voleni
kandidáti ze dvou politických stran. Kandidátní
listiny do voleb do obecního zastupitelstva stra-
ny: Republikánská zemědělského lidu, kandiduje
Jan Kolovrátek, Tomáš Smetana a Koldus J. z č.
7, náhradníci V. Šíma a Jos. Bican. Dále je to Čsl.
strana socialistická, kandiduje Jan Fučík, Voj-
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těch Kysela a Josef Klabeček. Náhradnící Tomáš
Bumba a Jos. Matějka. Ustavující schůze se ko-
nala 25. 10. 1923. Nastupující starosta Jan Kolo-
vrátek a odstupující starosta Martin Mejdrech.
Přiloženo vyúčtování, soupis listin a inventáře.

Obecní rozpočet často vykazoval schodek,
který byl kryt prodejem obecního majetku, ale to-
ho bylo stále méně, a tak musela obec vypisovat
přirážky k státním daním, a tyto přirážky se staly
příjmem obecního rozpočtu. Tak například,
k činžovní dani se vybírá v roce 1922 školní při-
rážka k úhradě provozu školy. Rozpočet na rok
1923 vykazuje schodek. Ke krytí se navrhuje po-
užít peníze za odprodej pozemků Čutkovi a To-
máškovi (1200 Kč.), a k tomu bude ještě vybírá-
na 290% přirážka ke všem přímým v obci přede-
psaným daním, mimo daň činžovní a osobní.
Rozpočet na rok 1924 vykazuje schodek
6131 Kč. Ke krytí navržena přirážka 282 %
k pozemkové, domovní a výdělkové dani. Zají-
mavostí je přípis okresní správní komise, kde
upozorňuje, že pan Jan Cipín, který přijal obecní
hájenství nemůže proto být volen do obecního
zastupitelstva. Zvolen byl ještě před přijetím há-
jenství, a tak je nadále v seznamu zastupitelů ob-
ce uváděn.

Velký spor vedla obec s okresním úřadem o
platbu na cestu z Jílovic na vlakové nádraží. To
je uvedeno ještě v části silnice. Na schůzi dne
6. 2. 1923 je obec seznámena s tím, že okresní
správní komise upravila rozpočet obce o příspě-
vek 5 tis. Kč na stavbu silnice z Jílovic nádraží,
tím se zvyšuje ke krytí tohoto výdaje, přirážka
k daním. Okresní správní komise nevyčkala vý-
sledku odvolávání obce k zemskému správnímu
výboru a zastupitelstvo podalo proti tomuto jed-
nání odvolání.

Pronájem pozemků, kovárna
V pronájmu pozemků nebylo mnoho změn, prv-
ní usnesení v nové republice je k této věci ze
dne 13. 8. 1919, píše se „Pozemky budou prona-
jaty dosavadním pachtýřům, vyjma 1 dílu, který
má pronajatý Tomáš Mejdrech, a to dílu ležícího
dále od stavení a tento díl se přenechá Janu Duš-
kovi. Dosavadní pachtovné se zvyšuje o 1K. Díl
na „Býkovnici“ v pronájmu Víta Mejdrecha,
tento se dá do veřejné dražby“. Vyskytly se i
problémy, tak 18. 6. 1924 bylo usneseno „Proto-
že končí pacht pole, jež užívá V. Král z Nepo-
muku, usneseno pronájem provést opět, ale jen
domácím nájemcům.“ (Nepomuk patřil obcí do
Těšínova a Jiterní Ves do Kramolína a to do roku
1930). Pan Král s tím asi nesouhlasil a je dne
19. 8. opět usneseno „Pan V. Král se musí podro-
biti usnesení obec. úřadu a pronájem se provede
domácímu občanu“. Obec se také snažila ne-
úspěšně o pronájem obecních rybníků, dne
31. 10. 1924 je navrženo obecní rybníky pronaj-
mout na 6 roků, ale 28. 2. 1925 se konstatuje, že
se pronájem nepodařil, a proto se zakoupí 1000
ks. plůdku.

Neustálé problémy byly s nájemci kovárny.
Kovárnu měl v roce 1920 v pronájmu Vojtěch
Koldus. Ten dostal v roce 1921 výpověď a no-
vým nájemcem se stal Antonín Chrt. Ani s ním
nebyla spokojenost, a proto končí 30. 9. 1924.
Novým kovářem se stal Frant. Valeš. Pro kon-
kurz na pronájem kovárny byly v roce 1924 ur-
čeny tyto podmínky: „Na pronájem kovárny bu-
de vypsán konkurs za podmínek: pronájem na
rok, k užívání je dům č. 23, pole u Křovin, kou-

sek louky a případně ještě kousek pole, kovář je
povinen konati službu zvoníka za to obdrží
k užívání pole u Taierů, inventář kovárny je
měch, kovadlina, svěrák, rohatina, za užívání bu-
dovy a pozemků zaplatí 300 Kč ročně, výpověď
čtvrtletní.“ Zajímavostí je povinnost zvoníka, pa-
matuji, že i kolem roku 1960 kovář pan Jos. Ši-
mek tuto službu prováděl a dnes jeho dcera pani
Bumbová v této službě pokračuje.

Sociální záležitosti, žádosti, podpory
Od roku 1920 do února 1925 byly projednávány
tyto případy: záležitost léčebného 325 K, po na-
lezenci od Kateřiny Smetanové, zatím neplatit a
starosta si vyžádá informace. V záležitosti po
Alžbětě Králové, jejího syna Františka, vystavit
vysvědčení chudoby by výlohy hradil zemský
fond. Dáti obecním chudým Antonínu Smetano-
vi ušít 2 košile a Vojtěchu Královi koupit při-
krývku.V záležitosti Terezie Smetanové, poruč-
ník se požádá, aby vyživovací peníze byly uklá-
dány, a obecní úřad zahájí kroky, aby děvče bylo
někam umístěno. Žádost paní Králové o chudin-
skou podporu se zamítá.S vysvědčením nema-
jetnosti a chudoby se vyčká, to se týká Oldřišky
Králové, provdané Habánové.Vysvědčení pří-
slušnosti a nemajetnosti Roziny Cipínové, zjistí
se nejdříve v zemské porodnici v Praze její ma-
jetek.Ohledně Vojtěcha Krále, opatří mu živoby-
tí každý majitel usedlosti a dá mu potravu
ten den, kdy na něho dojde řada, což bude asi 1x
za 14 dnů. Od 23. 3.1922 začne živit Tomáš Sme-
tana č. 2. V případě jeho uzdravení toto opatření
pomíjí. Ohledně Kateřiny Smetanové žijící
s Tomášem Klenkou v Nepomuku, s nímž má
jedno nemanželské dítě. Usneseno, aby hájeny
byly zájmy nemanželského dítěte. Aby dosavad-
ní poručník byl této funkce zbaven a byl ustano-
ven poručník nový ze Šalmanovic, který by záj-
my dítěte skutečně hájil. Okresní spr. komise
chce přeložit Šalmanovice ze zdravotního obvo-
du Suchdolského do Třeboně. Obec protestuje,
do Suchdola je to blíže. Zajištění brambor K.
Smetanové z chudobince, přiděluje se košík
brambor na 5 dnů, musí tam být alespoň 15 kg
zdravých a poživatelných brambor. Vydány bu-
dou od jednotlivých hospodářů na poukaz staros-
ty. (Pro jednu osobu je to mnoho, ale ona vařila
pro všechno osazenstvo chudobince, 4 lidi). Ant.
Smetanovi koupit 2 košile, punčochy a dřevěn-
ky.Chudinská podpora Marii Králové (rok
1924), která podala stížnost okr. spr. komisi, a ta
nařídila, aby se věcí obec opět zabývala. Stano-
visko: “Podporu nedati, protože má zdravého
manžela, který se má o rodinu postarat. Manžel
Jan Král je zdráv a ku práci schopen. Týž budiž
vyhledán a k podpoře rodiny přinucen. Dle po-
věsti se má zdržovati v Bratislavě.“

Domovské právo
Na pravidlech k udělení domovského práva se
proti praxi za Rakouska-Uherska nic nezměnilo,
obec vyžadovala podmínku 10letého pobytu a
zachovalosti. Byly projednány tyto případy: Pan
Fr. Candra s rodinou byli přijati do svazku zdejší
obce. Uděleno právo domovské p. Matěji Kraus-
kopfovi, byl přijat do svazku zdejší obce, a to na
základě 10ti letého pobytu. Schváleno domovské
právo Marii Trhlínové i s rodinou a dále Vojtě-
chu Kopřivovi, vyrozumět o tom obec Těšínov a
Jílovice.Uděleno domovské právo pro Jana Pic-
ra, manželku Alžbětu a syna Jakuba.

Oznámit obci Těšínov, že Bartoloměj Čudka
má již uděleno domovské právo naší obce od
15. 8. 1913.Domovské právo uděleno pro Jana

Duška a Jana Candru. Pan Alois Šimek pobyt
přerušoval, protože jezdil na práci do Německa a
Rakouska, domovské právo se mu neuděluje.
Domovské právo uděleno pro Jana Duška, Jana
Candru, Jana Havla a Aloise Šimka. Jan Piczer,
č. 46, manželka, syn Jan a dcera Růžena do do-
movského svazku budou přijati, jestliže jim bude
uděleno československé státní občanství. (Měl
rakouské st. občanství.) Jan Čudka s rodinou se
přijímá za příslušníka obce, bydlí zde od 1. 8.
1912. Domovský svazek pro Ondřeje Duška,
zjistí se jeho zachovalost. Jakub Kopřiva z Ne-
pomuku, nelze udělit, protože se odstěhoval v r.
1916 do Nepomuku, Jan Koranda z Boru, potře-
ba zjistit zachovalost. Za příslušníka zdejší obce
přijat Adolf Maršálek. Domovské právo neudělit
Terezii Vicánové, protože přerušila 10letý pobyt,
Rozálii Vicánové domovské právo uděleno.

Borky, pískovny
Celé období byl prováděn pronájem míst na rý-
pání borek za podobných podmínek jako v roce
1919, kdy bylo usneseno: „Prodávati borky obča-
nům v obci bydlícím, dražba v lepším štychu za
vyvolávací cenu 4,8 K a v borku za 3,40 K. Cenu
je nutno zaplatit do 25. 5. odpoledne u obecního
starosty, kdo nezaplatí, pozbývá práva. Každý
přednosta domácnosti může koupit nejvíce 6
čtverečních sáhů a je povinen vyrýpaný díl řádně
srovnati.“ (čtvereční sáh byl cca 3,25m2, 6 sáhů
bylo cca 19,5 m2). Písek se směl kopat jen s dovo-
lením obecního hajného, který místo vykázal, a
např. pan Matěj Čudka zaplatil za fůru písku v ro-
ce 1920 4Kč. Pro rýpání písku bylo potřeba si
předem vyzvednout na obci lístek, kdo neměl lís-
tek, hrozila pokuta 5 Kč.

Obecní zaměstnanci, hajní, ponocní,
hasiči, kominictví a škola
Panu Adolfu Maršálkovi dáno 20 K měsíčně za
obecní písařství. Provedena volba obecního haj-
ného, (rok 1920) zvolen Jan Němec za 100 K roč-
ně a narýpati si 8 tis. borek. Dohledem nad rybní-
ky zvolen pan Matěj Krauskopf za 20 K (za rok?)
a vzíti si 4 kg ryb. Lesním znalcem zvolen Jan
Kolovrátek č. 5 za odměnu 20 Kč (za rok?). Od-
měna za práci kominickou pro obec bude 12 K a
vykoná se 2x ročně. V roce 1921 hajný zůstává
beze změny. Stran požadavku p. řídicího učitele
Jezdinského, by mu dříví nebylo ukládáno platit,
souhlas, borek 5 tis. bude dodáno, ale od rýpání si
zaplatí. Zvolena školní rada: Tomáš Smetana č.2,
Kopřiva Vojtěch č. 51, Bumba Josef č. 45, Kyse-
la Fr., č. 4, Cipín Ondřej č. 55,Mejdrech Jakub,
č.37, Heider Josef, č.21.

Rok 1921, bude zřízena noční hlídka do kon-
ce října, sestávající ze 4 mužů. Nedodržení naří-
zení se bude pokutovati. Rok 1922 volba ponoc-
ného a hajného. Hajný schválen Ondřej Cipín za
100Kč/rok a 8 tis. borek, bezplatně k vyrýpání.
Ponocný bude ustanoven, až se někdo přihlásí.
V roce 1922 odsouhlasena hasičům roční podpo-
ra 100 Kč. Dříví 6 m3 a 30 tis. borek pro školu se
schvaluje, zajistí Ondřej Cipín. Poněvadž stále
není ponocný, (10. 7. 1922) bude se hlídat od
10 hod. večer do 3 hod. ráno, a to do konce září.

Žádost hasičského sboru k uprázdnění míst-
nosti v hasičské schráni pro účely hasičské. Proto
přebývající tam Marie Koldusová se přeloží do
chudobince k Březinovi. Dále se pro hasiče poří-
dí nejnutnější potřeby pro samaritánskou (zdra-
votní) službu. Ponocným bude (rok 1923) Jan
Havel za roční odměnu 120 K. a právo narýpati si
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8 tis. borek. Schvaluje se vydání pro hasiče
56 Kč. Žádost hasičského sboru (rok 1924) na za-
placení pojistného, nevyhovět vzhledem k tomu,
že se hasičskému sboru vychází vstříc při pořádá-
ní zábav tím, že se jím promíjí poplatky z pořádá-
ní zábav.

Koncese
V období let 1919–1925 byla projednávána a do-
poručena pouze jedna koncese, a to pro Jana Kol-
dusa na výčep lihovin mimo uzavřené nádoby (tj.
vlastně hostinská činnost). Schválení koncese
příslušelo okresní správní komisi v Třeboni.

Dary, příspěvky, různé
Rok 1919, Jan Klíma složil do úschovy obecního
úřadu částku 140 K na zakoupení býka, do pro-
jednání jeho sporu s panem Jos. Heidrem. (Jak
záležitost dopadla, není v zápisech uvedeno). Za-
stupitelstvo obce se usneslo v roce 1920, že zří-
zení poštovního úřadu v Lipnici by bylo prospěš-
né. Cestovné do Třeboně na úřad v roce 1921, bu-
de se platit 12 Kč. S možností umístnit okr. soud
v Suchdole se souhlasí, ale obec žádné výlohy
s tím spojené neuznává. Sbírka na Čs. červený
kříž, požádá se dorost děvčat, by této práce se
ujaly. Schválen příspěvek 20 Kč okresní komisi
pro práci s mládeží. Darovat Tomáši Bicanovi
z Jílovic postiženého ohněm 50 Kč. Proti zamýš-
lené divadelní hře v pískovišti (rok 1922) se niče-
ho nenamítá. Projednány sazby za drnomistra,
souhlasí se. Vzat na vědomí dopis okr. spr. komi-
se ze 4. 12. 1923 č. j. 575 o jednojazyčnosti okre-
su. (tj. úředním jazykem byla v okrese Třeboň
čeština). Na pomník Komenského dáti 30 Kč.
Obilní ústav nám vrátil 600 Kč zálohy na americ-
kou mouku, ne však za pytle 200 Kč, bude řešit
starosta. Ohledačem dobytka se ustanovuje Josef
Haider, zástupci Martin Mejdrech a Vojtěch Ší-
ma. Cestovné do Třeboně bude v roce 1924
16 Kč. Starosta sděluje, že do obce přichází mno-
ho nocležníků, kteří si stěžují, že nemohou noc-
leh obdržeti. Proto podal návrh, aby nocleh byl
poskytován hospodáři podle pořadí – zamítnu-
to.(Zajímavost, v obci vlastně chyběl v dnešní
terminologii - penzion). Sbírku na Žižkův pom-
ník provede hasičský sbor. Okr. správní komise
žádá (v roce 1925) o vyjádření k zavedení úplné-
ho nedělního klidu, s tím se nesouhlasí.

Prodej pozemků
Obec v letech 1919-1925 prodávala své pozemky
občanům vesměs za účelem stavby rodinných
domků. Jednalo se o tyto případy: V roce 1921
stavební místa Jakubu Candrovi, Janu Kolovrát-
kovi a Tomáši Matějkovi, na parcelách 1075/1,
1075/3 a 4. Prodej podléhá schválení okr. správní
komise v Třeboni. Cena bude 80 hal/m2 a stavba
bude dokončena do tří roků. Jan Kolovrátek ještě
v roce 1925 přikoupil k této parcele 30 m2.

V roce 1922 Janu Čutkovi prodán pozemek
14 arů vedle K. Tomáška za 80 hal/m2. Dále se
souhlasí s prodejem pozemku Petru Tomáškovi.
V roce 1923 kupuje Jan Koranda č. 31, pozemek
na stavbu, pozemek se nacházel vedle Jana Čud-
ky, a to za cenu 80hal./m2. V roce 1924 byl prove-
den odprodej cesty mezi stavením pro Jana Ko-
randu a Ant. Maršálka za 40 h./m2 za podmínek
služebnosti (věcné břemeno) i pro ty, kteří by za
těmito další stavení postavili.

Správa obecního majetku
Dne 8. 12. 1920: „Bude se lovit v úterý a ve stře-
du a budou se prodávat ryby pro domácí za 6 K a
pro jiné 7.50 K. Vyrozumět o tom Nepomuk a

Bor.“ Následující rok bylo projednáváno: „Stoku
vedoucí podél okr. silnice od školy ke kovárně
vyčistí p. Vojtěch Kysela, za 1 běžný metr obdrží
30 hal. Brlení a zahrádky do obecních rybníků
opatří p. Vojtěch Kopřiva. Na jaře 1921 se za-
koupí plůdek 1000-1200 ks. Ryby rozdělit do
Maršála a Klabouchu. Ryby z Klabouchu a Mar-
šálu se vyloví a prodají jako celek, přijata nabíd-
ka k odprodeji za 350 Kč/metrák. Zakoupí se
4 tis. sosen a 50 doubků. Oznámit na okresní hejt-
manství, že naše obec má lesní hospodářský plán
platný na léta 1915-1934. Lovení ryb – lovit se
bude 2 dny před štědrým večerem, prodej bude
za cenu 7 Kč/1 kg pro domácí.“

V roce 1922 jsou k této věci tři zápisy: Objed-
nat 7 tis. sosnových sazenek, dále 800 plůdků,
z toho do Velkého 600, do Klabouchu 200.
Orientační tabulky budou umístěny na č. 40, Ky-
sela V.; č. 50, Theier Vojt. A č. 60, Tomášek K.
V roce 1923 bude provedena oprava kovárny.
V roce 1923 se ryby z Velkého prodaly za 7
Kč/kg. Dále okresní správní komise poukazuje,
že obecní blato je třeba obnovit a těžbu účelněji
využít. Obec odpovídá, že na to nemá prostřed-
ky, a věc odkládá na příhodnější dobu.

Zalesnění parcely 1152 zastupitelstvo 18. 2.
1924 neschválilo, ale zemědělská rada nabídla,
že zalesnění provede na svůj náklad - obec změ-
nila rozhodnutí a se zalesněním souhlasila. Ryb-
ník Velký letos nechat uschnouti a provést opra-
vy a vodě upravit náležitě cestu. V Maršálu se ry-
by nechají a na podzim prodají, do Klabouchu se
opatří potřebná násada. Vzhledem k tomu, že při-
chází do prodeje i rozptýlená půda od velkostat-
ku Třeboň. (To souviselo s poválečnou pozemko-
vou reformou). Usnáší se obec odkoupit poze-
mek, který od odedávných dob vždy užíval do-
tyčný řídící učitel zdejší. Bude za cenu 1470 Kč a
zůstane určen zdejšímu řídícímu učiteli, jestliže
by se hospodářstvím chtěl zabývat. Vyčistit sto-
ku na loučkách a zhotovení stavidla na rybníky se
schvaluje, nesmí dojít k poškození obecní cesty.
Chvojím z polomu se vyspraví obecní cesty.
Upozorňuje se, že pozemek č. 1390 je veřejný
statek a užívá ho Josef Němec, jmenovaný se vy-
zývá ke smírné dohodě. Obec se bude snažit pro-
dat ryby jako celek jednomu kupci celkem. Požá-
dat okr. spr. komisi o povolení k hrabání steliva
v obecním lese. Okr.správní komise žádá zalesnit
parcelu 1105, tzv. Bejkovka. Usneseno parcelu
nezalesňovat. V roce 1925 je pouze jeden zápis
ke správě obecního majetku – zakoupení obecní
dobytčí váhy.

Silnice a cesty
Celé období let 1920-1925 bylo ve znamení roze-
pře obce s okresní správní komisí ve věci pří-
spěvku na cestu z Jílovic na nádraží. Ani se stav-
bou ostatních cest obec nesouhlasila.

Stavba silnice Jílovice–Jílovice nádraží: zá-
porné stanovisko, neboť naší obci tato stavba ani
nejmenším neprospívá, a to dokud nebude prove-
dena stavba silnice z naší obce do Jílovic. To je
stanovisko obce z 19. 3. 1920. Všichni přítomní se
20. 7. 1921 usnáší, že stavba silnice z Jílovic na
nádraží je pro naši obec nepotřebná vůbec. Prospí-
vá to jen obchodníkům v Jílovicích usazených, a
tudíž se nás netýká, a nic přispívati nebudeme.
K přípisu z Třeboně ze 7. 4. 1922 ohledně dosta-
vby silnice Jílovice – nádraží, nepřispěti k této
stavbě ničím. Příspěvek na stavbu silnice na ná-
draží Jílovice, okresní spr. komise uložila obci i
proti jejímu odmítavému stanovisku, přispět část-
kou 5 tis. Kč. K tomu usneseno vyslat p. Jos. Heid-
ra k právnímu zástupci v Č. Budějovicích, JUDr.
Tellerovi k projednání a předání plné moci- to by-
lo 10. 7. 1922. Záležitost dále pokračovala a dne
16. 10. 1924 byl vyslán na jednání do Třeboně sta-
rosta. Tam byla ustanovena komise ve věci jedná-
ní o příspěvku na stavbu cesty z Jílovic na nádraží,
a to ve věci odvolání obce proti příspěvku 5 tis.
Kč. Z jednání vyšel návrh pro obec slevit příspě-
vek na 2500 Kč. Starosta si vymínil projednat ten-
to návrh v zastupitelstvu, ale zastupitelstvo ne-
souhlasí a nic nepřispěje. (Jak celá záležitost do-
padla, jsem se nedočetl.) Dne 6. 2. 1925 projedna-
lo zastupitelstvo obce žádost okresní správní ko-
mise o příspěvek 862,25 Kč na opravu mostu u
Brousků. Rozhodnuto nic neplatit až do vyřízení
odvolání obce proti příspěvku 5 tis. Kč na cestu
z Jílovic na nádraží. Obec 19. 8. 1924 žádá okresní
správní komisi o přidělení kamene a písku pro
opravu okresní silnice na Nové Hrady, která se na-
chází v bídném stavu. (Nikdo v té době netušil, že
cesta do Jílovic, na Bor a okresní silnice budou
zrekonstruovány až za cca 45 roků). Některé další
projednávané záležitosti: Zadání opravy cesty a
výsek houští u Pojžárku provede se za mzdu 7 K/
osoba a den. Úprava umrlčí cesty a udělání stok,
v neděli kdo chce, se zúčastní, aby se předala prá-
ce od metru a za úplatu. Spraví se cesta vedoucí
z blata, každý, kdo cestu užíval, dá potah a ostatní
ruční práci, a to bezplatně. Haider Jan doporučuje
opravit cestu do obecního blata od Cipína lesem a
spravit rybník Klabouch. Projíždění od Schwar-
zenberského blata zdejším blatem k Pazderně se
cizím zakazuje. Ing. František Smetana

ELEKTRO - REVIZE
n domovních a bytových rozvodů a hromosvodů

n domovních přípojek a elektroměrů

n ručního nářadí, el. strojů a svařovacích zařízení

Ing. ŠAFÁŘ Petr
Jílovice 56    +420 724 936 539    isafi@seznam.cz
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MÁTOVÝ SIRUP
30 stonků máty
2 l převařené vody
3 citrony/limetky
20 g kyseliny citronové
1,50 kg krystalového cukru

Mátu opláchneme, pokrájíme, citrony omyjeme
a pokrájíme na kolečka, vše dáme do pochladlé
převařené vody a vsypeme kyselinu citronovou.
Promícháme, nádobu zakryjeme a necháme 24
hodin stát. Další den přecedíme přes hustý ced-
ník nebo plátno, přidáme cukr a za stálého mí-
chání přivedeme k varu. Necháme krátce povařit,
poté chvilku zchladnout a plníme do nahřátých
lahví, skladujeme v chladu a temnu. Podobně při-
pravíme meduňkový sirup.

PIŠKOTOVÁ ROLÁDA S JAHODAMI
4 vejce
4 lžíce cukru
3 lžíce polohrubé mouky
2 lžíce hladké mouky
citronová šťáva, špetka soli
prášek do pečiva
l žíce oleje

Do bílků přidáme pár kapek citronu a špetku soli
a šleháme/ideální je robot nebo ruční šlehač/jak-
mile začnou bílky „bělat" přidáme cukr a vyšle-
háme tuhý sníh. Snížíme obrátky, přidáme
žloutky, olej, mouku a trochu prášku do pečiva.
Těsto zlehka promícháme, vylijeme na plech vy-
ložený pečícím papírem a upečeme/180o/Ještě
horkou stáhneme z plechu a necháme vychlad-
nout.
Krém s mascarpone

200 g mascarpone/jemný krémový čerstvý sýr
250 ml smetany ke šlehání
3 lžíce práškového cukru

Mascarpone smícháme s trochou smetany, zby-
tek smetany vyšleháme s cukrem a opatrně spojí-
me s mascarpone. Vychladlý piškot potřeme
jahodovou marmeládou, potom krémem, pohází-
me pokrájenými jahodami a stočíme do rolády.
Zbytkem krému potřeme povrch rolády a nechá-
me odpočinout. Krém mi vystačil na dvě rolády,
povrch pak stačí jen lehce pocukrovat.

GNOCHI /bramborové noky/ se špenátem
500 g gnochi/k dostání jako polotovar
200 g listového špenátu
100-200 g kuřecího nebo vepřového masa
česnek, sůl, pepř
smetana

Noky nasypeme přímo z obalu do vroucí osolené
vody, jakmile noky vyplavou, hned je scedíme.
Špenát krátce podusíme a dochutíme solí pepřem
a česnekem. Maso pokrájíme na malé kousky,
orestujeme a ochutíme grilovacím kořením. No-
ky, špenát a maso smícháme, dochutíme, zalije-
me smetanou a zapečeme. Noky můžeme připra-
vit jako bezmasé jídlo, nebo se slaninou, zapéct
se sýrem.

Kontakt pro zasílání příspěvků:
Martina Korandová, ma.korandova@seznam.cz, tel. 724 715 264
Obec Jílovice, oujilovice@seznam.cz, tel. 386 325 110

Redakční rada: Martina Korandová, Ing. Lucie Beránková, Věra Jindrová, Yvetta Syrovátková,
Mgr. Jana Školková.
Zpravodaj bude zveřejněn na stránkách obce týden po tištěném vydání.

Příští vydání zpravodaje připravíme v měsíci září 2020.
Uzávěrka příspěvků je 4. září 2020 včetně. Příspěvky zaslané po termínu uzávěrky již nebudou
v zářijovém vydání zpravodaje zveřejněny.


